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ACTA PLE NÚM. 3/05 
 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 24 DE 
FEBRER DE  2005 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 24 DE FEBRER DE 2005  
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-quatre de febrer de dos mil cinc, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
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Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS: 
 
No excusen: 
 
Amb veu i vot 
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 1/05, corresponent a la sessió 
extraordinària del dia 24 de gener d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Aprovació de l'acta núm. 2/05, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 27 de gener d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 Pren la paraula en primer lloc el senyor Salvador Colominas 
Tutusaus, Regidor del Grup Municipal d’Esquerra Republicana, per indicar 
que a l’acta ordinària de data 27 de gener, consta que en la cessió dels 
terrenys per  l’UGT jo no em vaig abstenir, sinó que vaig deixar ben clar que el 
vot era absència. 
 
 Intervé en aquest moment la senyora Secretària de la Corporació 
per dir que de conformitat amb allò previst al Reglament Orgànic, s’entén que 
quan els membres de la Corporació s’absentin del Saló de Sessions, un cop 
iniciada la deliberació d’un assumpte, s’abstenen de votar, si no estan 
presents en el moment de la votació. 
 
 El senyor Colominas respon, però això no m’ho veu explicar, jo vaig 
dir <<marxo>> i em veu dir <<no fa falta, quedat, bé, doncs en quedo>>, però 
hagués marxat. 
 
 El senyor Alcalde diu que figurarà a l’Acta que va marxar, d’acord? 
 
 El senyor Colominas respon, d’acord.  
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 El senyor Alcalde remarca que de totes maneres quan un marxa de 
la sessió doncs és una abstenció; com no votes, t’abstens. 
 
 
 PROPOSTES D’ESMENES 
   
 Després del segon paràgraf de la pàgina núm. 42 s’ha d’introduir el 
següent paràgraf: 
 
 “Acte seguit el senyor Colominas s’absenta del seu escó, situant-se 
entre el públic assistent.” 
  
 
 
 A la pàgina 45 en la votació on diu: 
 
 “Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, 
Manuel Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 

 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus.” 

 
 Hauria de dir: 
 
 “Abstenció: 
 

Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, 
Manuel Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 

 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus, 
per aplicació del que disposa l’article 125 del Reglament Orgànic 
Municipal.” 

 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l’acta, i és aprovada amb les esmenes 
anteriorment esmentades. 
 
 
 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
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 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 3.1.- Decret núm. 200/05 de data 25 de  gener. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat d’atendre l’acumulació de tasques de manteniment, de 
manobre i suport degut a l’avaria de la Piscina de Can Millars,  als efectes de 
garantir la posada en marxa a temps i el normal funcionament de la mateixa, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 
lloc de treball i les dificultats per poder disposar de candidats interessats en 
assolir aquestes funcions, es fa necessari recórrer  als C.V. de Peons, 
 
 Atès que el Sr. Juan Pedro Garcia Hernández, ha prestat serveis en 
aquest Ajuntament,  a plena satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el 
perfil i condicions laborals per poder atendre amb diligència aquesta activitat 
temporal, com a Peó, 
 
 Atès que la persona proposada Sr. Juan Pedro García Hernández ha 
manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha 
realitzat,  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 452B0 13100 de Personal laboral eventual / Piscines, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com l’article 15.1 b) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 3rt. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació de un Peó 
per cobrir l’acumulació de tasques degudes a l’avaria de la Piscina de Can 
Millars, des del dia 03/01/2005 fins el dia 09/01/2005 al Departament de 
Cultura, Cooperació, Solidaritat, Esports i Joventut, 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal per acumulació de 
tasques del senyor Juan Pedro García Hernández, en qualitat de Peó, perquè 
atengui les tasques de manteniment, de manobre i suport, i altres serveis de 
les mateixes característiques que es puguin requerir degudes a l’avaria de la 
Piscina de Can Millars, des del dia 03/01/2005 i fins el dia 9/01/2005 o 
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s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del 
Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de Peó, 
establint-li les retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el 
pacte de condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap i 
al Comitè d’Empresa.” 
 
  Per part del Sr. Alcalde es fa l’explicació d’aquest decret indicant 
que fa referència a una contractació pel període de sis dies per cobrir una 
acumulació de tasques per una avaria que es va produir a la Piscina de Can 
Millars. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 3.2.- Decret núm. 401/05 de data 9 de  febrer. 
 
 “Vist  l’escrit presentat pel senyor  Antonio Cutillas Magan, major 
d’edat amb DNI 28.018.850-N, en el seu propi nom i en representació de 
FOCIO  Societat Limitada, . amb CIF B-61127320, de recurs de reposició i 
al·legacions a l’establert al Decret 5625/04 de 17 de novembre de 2004. 
 
 Vist l’informe del Cap de Contractació i Patrimoni adjunt a aquest 
Decret en el que s’informa favorablement a la desestimació de les pretensions 
de FOCIO S.L., per no estar ajustades a dret. 
 
 Vist el Decret 336/1988 de Reglament de Patrimoni del Ens Locals i 
l’article 53.1.K  del Text Refós de la Llei Municipal i de règim Local de 
Catalunya, així com la resta de competències conferides per la legislació de 
Règim Local. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Desestimar el recurs de reposició i al·legacions , presentat 
pel senyor Antonio Cutillas Magan, en representació de l’Empresa Focio, 
Societat Limitada, contra el Decret 5625/04 de 17 de novembre de 2004, pels 
motius indicats en l’informe del Cap de Contractació adjunt a aquest Decret . 
 
 Segon.- Donar compte del present Decret a la propera sessió 
plenària que celebri l’Ajuntament , per a la seva ratificació. 
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 Tercer.- Notificar  el present decret al senyor Antonio Cutillas 
Magan, en representació de l’ Empresa Focio, Societat Limitada ; al 
Departament d’ Activitats; Urbanisme; Via Pública i la Intervenció Municipal.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que aquest decret fa referència a 
la desestimació d’un recurs que va presentar l’empresa Focio, S.L., referent a 
l’activitat que està desenvolupant ara.  
 
 Tot seguit es sotmet a votació el Decret i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 3.3.- Decret núm. 444/05 de data 11 de  febrer. 
 

 “Vist que l'índex general d'absentisme de la plantilla de personal 
d'aquest Ajuntament per causes justificades ha estat superior al 5 % durant 
els mesos compresos entre l' ú de novembre i el 31 de desembre de 2004 i que 
en l’Àrea de l’Alcaldia l'índex absentisme durant el mateix període ha estat del 
6,22 %, 
 
 Atès que en  l'esmentada  Àrea està inclòs l'empleat Sr. Joan 
Franch Carcereny que, en els mesos indicats, ha tingut les absències 
justificades i intermitents durant la jornada de treball que s’han situat en el 
23 %  que consten en l'informe emès pel Departament d’Organització i 
Programes i que han estat conformades pel propi interessat. 
 
 Atès que aquest grau d'absentisme ha tingut una gran incidència  
en el normal funcionament de l’Àrea esmentada.  
 
 Atès que l'article 52 de l'Estatut dels Treballadors preveu  l’extinció 
de la relació contractual per la causa objectiva de faltes d’assistència al 
treball, encara que siguin de caràcter intermitent quan superin el 20 % de les 
jornades hàbils en dos mesos consecutius. 
 

 Atès el que preveuen l’article  53 del mateix cos legal referent a la 
forma i requisits per dur a terme l'extinció per causes objectives de la relació 
laboral. 

 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Rescindir la relació contractual de caràcter no permanent 
que es va establir en data 7 de gener de 2004 amb l'empleat Sr. Joan Franch 
Carcereny, adscrit al lloc de treball de tècnic de dinamització digital, per la 
causa objectiva de faltes d’assistència en el treball durant el període comprès 
entre el 1 de novembre i el 31 de desembre de 2004. 
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 Segon.- Establir que l’esmentada rescissió contractual s’efectuï en 
data 14 de febrer de 2005. 
 
 Tercer.- Establir que durant el període comprès entre el 2 de febrer 
i el 14 de febrer d’enguany l’esmentat empleat gaudirà dels dies de vacances 
que li corresponen. 
 
 Quart.- Abonar a l’empleat les indemnitzacions que preveu l’article 
53 de l’Estatut dels Treballadors. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al 
Comitè d'Empresa pel seu coneixement i efectes adients. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple de 
l’Ajuntament en la seva primera sessió.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’assenyala que aquest decret té per objecte 
la rescissió d’una relació laboral no permanent donat que la persona que 
desenvolupava el lloc de treball de tècnic de dinamització digital, va decidir 
rescindir la relació contractual amb l’Ajuntament. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 
 4.- Ratificar les resolucions de la Presidència de l’Institut 
Municipal d’Educació que a continuació es relacionen: 
 
 
 4.1.- Resolució núm. 13/05 de data 25 de gener. 
 
 “Vist que en data 16 d’agost de 2004 es va publicar en el Diari 
Oficial de Generalitat de Catalunya, núm. 4197, la resolució TRI/2220/2004, 
de 12 de maig de 2004, per la qual es disposava la inscripció i la publicació del 
conveni col·lectiu de treball del sector de les escoles d'educació especial de 
Catalunya per l'any 2004 per la qual es disposava la inscripció i la publicació 
del conveni col·lectiu de treball del sector de les escoles d’educació especial de 
Catalunya per l’any 2004 (codi de conveni núm. 7900215) incloent les noves 
taules salarials per l'any 2004. 
 
 Vist que en data 6 de juny de 2003 es va publicar en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, núm. 3900, la resolució ENS/1741/2003, de 
29 de maig de 2004, per la qual s’estableixen els mòduls econòmics dels 
concerts educatius per l’any 2003. 
 
 Vist que en data 6 d’agost de 2004 es va publicar en el Diari Oficial 
de la Generalitat de Catalunya, núm. 4191, la resolució EDC/2175/2004, de 
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23 de juliol de 2004, per la qual s’estableixen els mòduls econòmics dels 
concerts educatius per l’any 2004. 
 
 Atès el contingut de l’informe emès pel Departament de Recursos 
Humans, en el que hi consta l’estudi de costos que comporta l’aplicació del 
conveni. 
 
 Atès  que  hi  ha  dotació  econòmica a les partides pressupostàries 
49 423 D0 13000 Personal de l'Escola de Can Mercader i 49 313 A0 16000 de 
Quotes d'assegurances socials per atendre el cost de l’aplicació econòmica de 
l’esmentat conveni, 
 
 Atès el que preveuen els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Aplicar la resolució TRI/2220/2004, de 12 de maig de 
2004, per la qual es disposava la inscripció i la publicació del conveni 
col·lectiu de treball del sector de les escoles d'educació especial de Catalunya 
per l'any 2004 (codi de conveni núm. 7900215), i les resolucions 
ENS/1741/2003 de 29 de maig, i EDC/2175/2004, de 23 de juliol, per les 
quals s’estableixen els mòduls econòmics dels concerts educatius pels anys 
2003 i 2004 respectivament, establint les retribucions mensuals que 
s’indiquen a partir de l’1 de gener de 2004, 
 
 
Lloc de treball             Salari      Complement        Plus analogia    Plus analogia  
Base Responsabilitat  01/01-31/08   01/09-31/12 
 
Director/a 1.296,44 251,93 374,97 383,63 
Professor/a 1.296,44   374,97 383,63 
Logopeda 1.296,44  374,97 383,63 
Educador/a 1.005,11  374,97 383,63 
Fisioterapeuta 1.296,44  162,07 162,07 
 
 Segon.- Aprovar l’abonament dels endarreriments que 
corresponguin de conformitat amb l’informe emès pel Departament de 
Recursos Humans de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat. 
 
Núm.  Nom Categoria  Endarreriments 
  Emp. 
 
   49    VERDURA MILIAN MONTSERRAT     LOGOPEDA    3586,20 
   42   CASTELLS PALAU M ASUNCION  DIRECTOR ESCOL 3653,84 
   47   FERNANDEZ MENDEZ ISABEL  PROFESOR/A 3586,20 
   46   GABIRONDO CONCEJO CRISTINA  PROFESOR/A  3586,20  
   45   GUAL DALMAU ELENA  PROFESOR/A  3586,20  
   44   GUEVARA OLIVER AMADOR  PROFESOR/A  3586,20 
   43   LOPEZ CORNEJO MARGARITA  PROFESOR/A  3586,20 
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   50   LOPEZ DUQUE MANUELA  PROFESOR/A  2795,75 
   48   RODRIGUEZ DIAZ MANUELA  PROFESOR/A  3586,20 
1334  BARNES TORRAS, RICARDO FISIOTERAPEUTA 1998,78 
  147  MANZANO DOBLAS MARIA JOSEFA  EDUCADOR/A     1571,59 
1343  MORENO AYOMA, SONIA   EDUCADOR/A  1571,59 
    97  MARQUEZ ARANDA MARGARITA  PROFESSOR/A  3589,20 
1344  MUÑOZ BLANCO, ESTHER MARIA  EDUCADOR/A     1571,59 
        CALZADA LOPEZ, M.TERESA  PROFESSOR/A       279,72 
 
 Tercer.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal a la primera sessió que celebrin, als efectes de la seva ratificació. 
 
 Quart.- Notificar el contingut de la present resolució al personal 
interessat, direcció de l’Institut Municipal d’Educació i al Departament de 
Recursos Humans.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’informa que aquesta resolució fa referència 
al conveni que afecta a l’Escola Municipal d’Educació Especial i com cada any 
s’aplica el seu contingut als treballadors de l’Escola. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 4.2.- Resolució núm. 15/05 de data 25 de gener. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal laboral d’aquest Institut, per 
a l’exercici 2005, 
  
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei 2/2004, de 27 de desembre, 
de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2005, 
 
   Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2005, 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que confereix a aquesta 
Presidència l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.-  Aplicar amb efectes 1 de gener de 2005, un increment del  
2 % sobre les retribucions bàsiques, antiguitat, pagues extraordinàries, 
complementàries i productivitat del personal laboral d’aquest Institut 
Municipal d’Educació establertes per l’exercici 2004, subjecte a l’acord de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms i inclòs en el Catàleg de Llocs de Treball d’aquest Institut; restant 
exclosos de forma expressa al personal laboral de l’escola Especial de Can 
Mercader que està subjecte a un conveni especial. 



11 

 
 Segon.-  Aplicar al personal laboral esmentat en l’apartat anterior, 
un 60% de l’import del complement de responsabilitat en les pagues 
extraordinàries de juny i desembre de 2005, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Institut, als efectes de mantenir la homogeneïtat de 
les fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que 
prevegi la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Tercer.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual contractat i interí subjecte a l’acord esmentat en 
l’apartat primer de la present resolució, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2005, aplicant-los també la millora 
de la Paga Extra que s’indica en l’apartat segon de la present resolució en els 
mateixos termes. 
 
 Quart.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que es sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
  
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal,  en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 Per part del Sr. Alcalde s’assenyala que el motiu d’aquesta resolució 
és l’aplicació al personal de l’IME dels increments retributius  previstos als 
Pressupostos Generals de l’Estat.  
 
 Intervé en aquest moment el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per preguntar si el fet de que 
l’increment sigui el 2%, és per una decisió governativa. 
 
 Responent el Sr. Alcalde que això és per l’aplicació d’allò previst en 
els Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 El Sr. Colominas pregunta seguidament si donat que és de l’Estat, 
vol dir que l’Ajuntament no pot fer l’IPC. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta que l’Ajuntament ha pactat un conveni 
amb el personal, que s’aprovarà el mes de març i que ja està signat i ho 
portarem al Ple 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 4.3.- Resolució núm. 35/05 de data 14 de febrer. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la proposta de provisió interina d’una plaça vacant de Psicòleg/loga del 
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Servei d’Atenció Precoç en la plantilla de personal laboral d’aquest 
Ajuntament,  
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
plaça per poder garantir el normal funcionament del servei, i les dificultats per 
poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes funcions, es fa 
necessari recórrer als C.V.  de Psicòlegs/gues, 
 
 Vista la proposta presentada per l’Institut Municipal d’Educació 
referent a la contractació de la Sra. Mª Mercè Villanueva Villanueva per raons 
de funcionalitat del servei, 
 
 Atès que el/la senyor/a Mª Mercè Villanueva Villanueva té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, 
 
 Atès que la Sra. Mª Mercè Villanueva Villanueva prestava serveis a 
l’empresa municipal TECSALSA d’aquest Ajuntament, 
 
 Atès que la persona proposada senyora Mª Mercè Villanueva 
Villanueva ha manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que 
se li ha realitzat, 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 49 423E0 13100 de Personal Laboral eventual/Servei Atenció 
Precoç, 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15.1 b) de l’Estatut 
dels Treballadors, l’article 3rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Atès el que preveu els Estatuts de l’Institut Municipal d’Educació, 
aquesta Presidència, fent ús de les atribucions que te conferides, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació interina 
d’un/a Psicòleg/loga pel Servei d’Atenció Precoç per atendre la plaça vacant. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la Sra. 
Mª Mercè Villanueva Villanueva en qualitat de Psicòloga del Servei d’Atenció 
Precoç, amb efectes 1 de febrer de 2005 i fins tant no es proveeixi l’esmentada 
plaça en la forma prevista en els articles 88 i ss del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals o bé s’hagi de resoldre per qualsevol de les causes 
previstes en l’article 24 del mateix cos legal; a l’empara del que disposen els 
articles 16 i ss de l’esmentat Reglament, l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i article 4rt. del Reial Decret 2720/98. 
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 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Psicòloga del Servei d’Atenció Precoç, establint-li les retribucions i resta de 
condicions establertes en el pacte de condicions de treball del personal de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la 
Direcció de l’Institut Municipal d’Educació, al Departament de Recursos 
Humans i al Comitè d’Empresa.” 
 
 
 Per part  del Sr. Alcalde s’assenyala que l’objecte d’aquesta 
resolució és la contractació d’una psicòloga pel Servei d’Atenció Precoç per 
atendre una plaça vacant. 
 
 Tot seguit es sotmet a votació la Resolució i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ.  
 
 
 Arribat aquest punt el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, indica 
que, si no hi ha inconvenient, els punts 5 i el 6 es debatran de forma 
conjunta, ja que ambdós fan referència al Parc Esportiu Llobregat. 
 
 
 
 5.- Iniciar expedient per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions  per la pràctica de l’esport  al Parc Esportiu Llobregat,  de 
Cornellà de Llobregat, i aprovació inicial del Reglament d’ús i normativa 
interna de les instal·lacions. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions per la pràctica de l’ esport en el Parc Esportiu Llobregat,  de 
Cornellà de Llobregat, de propietat municipal. 
 
 Vist que els ens locals tenen plena potestat per crear, modificar i 
suprimir els serveis de la seva competència, d’acord amb la legislació vigent 
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 Vist que la implantació de serveis locals ve regulat en el Reglament 
d’Obres i Serveis en el articles 158 i següents. 
 
 Vist que conforme a l’article 159 del Reglament d’Obres i Serveis, 
estableix que la creació d’un servei s’ha de instrumentar mitjançant una  
memòria justificativa, un projecte d’establiment i un reglament que 
n’estableixi el règim jurídic de la prestació, documents tots ells que consten en 
el present expedient. 
 
 Atès a que el present expedient s’ha de sotmetre a informació 
pública pel termini de trenta dies, mitjançant anuncis que s’insereixen en el 
Butlleti Oficial de la Província, el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i 
al tauler d’anuncis de la corporació. 
 
 Vistos els informes de la Secretaria General, i Interventor Municipal. 
 
 Per tot això,  el Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i 
Governació, proposa al Ple de l’ Ajuntament l’ adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient per la creació del servei públic local 
d’instal·lacions  per la pràctica de l’esport  al Parc Esportiu Llobregat. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment el Reglament d’ús i normativa interna 
de les instal·lacions destinades al Servei Públic Local de pràctica de l’esport  al 
Parc Esportiu Llobregat),  de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Exposar el present expedient amb tots els documents que 
els composen, incloent el Reglament d’ús i normativa interna de les 
instal·lacions, a informació pública per termini de trenta dies, mitjançant 
anuncis que s’insereixin en el Butlletí Oficial de la Província, Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya i al tauler d’anuncis de la Corporació. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord als departaments de Cultura, 
Relacions Ciutadanes, Esports, Cooperació i Solidaritat; a Secretaria General i 
la Intervenció Municipal.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior 
i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa l’explicació del dictamen 
indicant que amb aquests dictàmens, en primer lloc el que farem és aprovar la 
creació del servei públic local d’instal·lacions per la pràctica de l’esport al Parc 
Esportiu Llobregat i el seu Reglament d’ús intern. 
 
 El que fem és crear el servei i després aprovem el Reglament que 
consta bàsicament -tal com vam explicar a la Comissió Informativa- de les 
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regles generals de funcionament de la instal·lació i dels drets i deures dels 
usuaris. 
 
 Una vegada proposada l’aprovació, tant de la creació del servei com 
d’aquest Reglament d’ús intern, procedim a portar al Ple l’aprovació del Plec de 
Condicions que ha de regir la concessió per procediment obert del servei 
públic municipal al Parc Esportiu del Llobregat. 
 
 Val a dir en aquest cas que estem davant d’una gran instal·lació 
esportiva que consta fonamentalment d’un Pavelló cobert, d’una piscina 
climatitzada i d’una piscina exterior, com tots coneixem. Aquestes 
instal·lacions han de servir, per una banda, per continuar donant servei, dins 
l’àmbit esportiu, als nostres ciutadans i ciutadanes i, d’altra banda, per 
convertir la nostra ciutat en un referent en allò que es refereix a equipaments 
esportius de l’entorn més immediat. No se’ns ha d’escapar en aquest moment 
la importància que aquesta instal·lació tindrà a partir de la seva posada en 
funcionament i el que ha de suposar pels ciutadans i ciutadanes de Cornellà.  
 
 En qualsevol cas, el que portem en aquest Ple és la proposta 
d’aprovació de la convocatòria del concurs per l’adjudicació d’aquest contracte. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que els 
Plecs que havia demanat en la Comissió Informativa, la veritat és que ahir, per 
motius personals, no vaig passar i no els he pogut veure. No obstant nosaltres 
creiem que la inversió que s’ha fet en aquest Polisportiu és molt important per 
la ciutat. 
 
 I ens abstindrem en funció, primer, perquè no he llegit el Plec de 
Condicions -ho haig de reconèixer- i ja ho havia comentat en la Comissió 
Informativa, en segon lloc, perquè creiem que els preus, així per sobre, del que 
se’ns va dir a la Comissió, crec que no tenen res a veure amb els de l’entorn 
nostre que són equipaments municipals. Hem de tenir molta cura en aquest 
tema. També hi ha una altra cosa –ja ho vaig dir en la Comissió- que 
m’agradaria, donat que van a ser unes instal·lacions que d’alguna manera van 
a fer competència als gimnàs i altres instal·lacions que hi ha a la ciutat, 
tindria que contemplar d’alguna manera –ja sé que la Llei no ho accepta, però 
crec que quan es vol es troba la fórmula- que els nostres empresaris tinguin 
alguna preferència. És quelcom que ja hem estat comentant en la Comissió 
Informativa en la qual se’m va explicar i ho hem debatut extensament. Seguim 
pensant que els preus s’han d’ajustar al mínim, donat que hi ha molta gent de 
Cornellà que se’n va a Sant Joan Despí i altres poblacions properes, tant a fer 
piscina com a fer altres coses, i en tant que suposo que passarà altra vegada 
la concessió pel Ple, ja ens posicionarem. De moment, ens abstenim.  
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
aclarir que ara no aprovem cap preu, els preus ja els aprovarem nosaltres en 
el seu moment. Per tant, aquí no estem discutint el preu, suposo que a l’igual 
que vam fer a la Junta de Portaveus, quan vam comentar algunes coses 
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orientatives sobre què ens podia semblar, aquí l’únic que estem aprovant és la 
creació d’un servei públic -perquè ho és- i la forma de gestió. El que hem 
decidit és que la gestió la faci un operador extern. Com vaig comentar a la 
Junta de Portaveus, nosaltres podem decidir que la instal·lació sigui gratuïta, 
que tothom pugui entrar, -a l’operador li donarà igual-, se li haurà de pagar en 
funció del seu compte d’explotació, i ja està. Ho dic una mica per aclarir què 
estem abordant, que no és el tema del preu: és obvi que nosaltres la inversió 
que hem fet va destinada als ciutadans i ciutadanes de Cornellà, doncs, 
òbviament, ha de ser per a l’ús i gaudiment dels ciutadans i ciutadanes de 
Cornellà. És clar, no podria ser d’una altra manera. 
 
 
 
 6.- Iniciar l’expedient i aprovació dels Plecs de Clàusules del 
contracte de gestió de serveis públics mitjançant concessió de la gestió 
del Parc Esportiu Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per instruït per la contractació amb les 
següents característiques : 
 
Naturalesa : Gestió de Serveis Públics 
Objecte del contracte : Gestió de serveis públics, mitjançant concessió, de la 
gestió d’instal·lacions esportives al Parc Esportiu Llobregat. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació :Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General . 
 
 El Ponent de la  Comissió Informativa de Règim Interior, Comerç i 
Comunicació, proposa al Ple de l’ Ajuntament, l’ adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
 
Naturalesa : Gestió de Serveis Públics 
Objecte del contracte : Gestió de serveis públics, mitjançant concessió, de la 
gestió d’instal·lacions esportives al Parc Esportiu Llobregat. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació :Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
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 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Administratives Particulars  i  
que figura com annex I, del contracte de  Gestió de Serveis Públics, mitjançant 
concessió, de la gestió de instal·lacions esportives al Parc Esportiu Llobregat. 
 
 Tercer.- Aprovar la convocatòria de concurs per l’ adjudicació del 
esmentat contracte. 
 
 Quart.- Anunciar la licitació i sotmetre l’ esmentat Plec de 
Condicions a exposició pública, de forma simultània, durant un termini de 30 
dies, mitjançant la inserció dels corresponent anunci al Butlletí Oficial de la 
Província  a efectes de possibles reclamacions. 
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ajornarà quan resulti necessari. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Urbanisme, Habitatge i Infraestructures.  
 
 Sisè.- Facultar al Tinent d’Alcalde d’Interior i Comerç, per a la firma 
de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució dels 
acords que antecedeixen. 
 
 Vuitè.- Condicionar els presents acords, a l’ aprovació per part de 
l’Ajuntament de l’acord de creació del servei públic i aprovació definitiva del 
corresponent Reglament Regulador del Servei. L’aprovació definitiva d’acord de 
creació del servei públic i del Reglament Regulador del Servei serà en tot cas 
previ a l’adjudicació de la present concessió.” 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 7.- Adjudicar a l’empresa Cooperativa de Construcciones del 
Baix Llobregat, Societat Cooperativa Catalana Limitada, el contracte de 
conservació, reparació, millora i renovació dels elements de fontaneria. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
Objecte del contracte : Conservació, reparació, millora i renovació dels 
elements de fontaneria 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Concurs 
Forma d’adjudicació : Obert 
 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació son les següents 
empreses: 
 
1 Cooperativa de Construccions del Baix Llobregat, 

Societat Cooperativa Catalana Limitada. 
  

2 Electricidad Benages, Societat Anònima.    
    
 
 Atès que la Mesa de Contractació es va reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació  a l’ Empresa 
Cooperativa de Construccions del Baix Llobregat, Societat Cooperativa 
Catalana Limitada, per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment. 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa al 
Ple de l’ Ajuntament, l’adopció dels següents  
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ACORDS 
 
 Primer.- Adjudicar a l’ Empresa  Cooperativa de Construccions del 
Baix Llobregat, Societat Cooperativa Catalana Limitada , el contracte de 
conservació, reparació, millora i renovació dels elements de fontaneria, amb 
estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-Administratives aprovat pe 
ple de l’ Ajuntament  de data 28 d’ octubre de 2004, i a la seva oferta , a partir 
del ù de març i fins al 31 d’octubre del 2005.  
 
 Segon.- Establir com a preu del contracte la quantitat màxima de 
114.192,- euros (IVA Inclòs), aplicant un descompte únic del 11% sobre els 
preus simples i compostos del quadre de preus a desembre de 2003 que 
autoritza l’ I.T.E.C. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 4.567,68 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
 Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 2.283,84 
euros als licitadors següents : 
 
   (ingressat en Tresoreria/Òrgan 

de Contractació) 
 

1 ELECTRICIDAD BENAGES, S.A.  Tresoreria Municipal 
    
 
 Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document administratiu 
de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
 
 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
 Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició del altre licitador 
ofertant als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Vuitè.- Notificar la present resolució als Departaments de Via 
Pública; Intervenció Municipal, a l’adjudicatari, així com a la resta de 
participants. 
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 Novè.- Disposar  la despesa de 114.192,- euros, amb aplicació a la 
partida pressupostària 12 431B0 6230120 del vigent Pressupost de Despeses.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa l’explicació d’aquest dictamen 
indicant que es tracta de l’adjudicació del contracte relatiu als elements de 
fontaneria d’aquest Ajuntament. Es van presentar dues empreses, Electricidad 
Benages i Cooperativa de Construcciones del Baix Llobregat, i la Mesa de 
contractació va decidir que resultés adjudicatària, per ser l’oferta més 
avantatjosa per l’Ajuntament en tots els sentits, Cooperativa de 
Construcciones del Baix Llobregat, amb un preu de contracte que té com a 
quantitat màxima cent catorze mil cent noranta-dos euros, el que suposava un 
descompte d’un onze per cent en tots els preus unitaris sobre els preus de 
l’ITEC que és l’organisme que regula aquest tipus de preus. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 8.- Iniciar expedient del contracte administratiu especial de 
prestació d’activitats, utilització de les instal·lacions del polisportiu del 
Barri Centre, situat al Carrer Rubió i Ors, amb l’explotació del servei de 
bar en les mateixes instal·lacions. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques : 
Naturalesa: Contracte administratiu especial 
Objecte del contracte : Prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions 
del polisportiu del Barri Centre, situat al carrer Rubió i Ors, 158, amb 
l’explotació del servei de fitnnes i servei de bar a les mateixes instal·lacions. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General . 
 
 El Ponent de la Comissió Informativa d’Interior i Comerç, proposa al 
Ple de l’Ajuntament, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Iniciar expedient de la següent contractació : 
Naturalesa: Contracte administratiu especial 
Objecte del contracte : Prestació d’ activitats, utilització de les instal·lacions 
del polisportiu del Barri Centre, situat al carrer Rubió i Ors, 158, amb 
l’explotació del servei de fitnnes i servei de bar a les mateixes instal·lacions. 
Tramitació : Ordinària 
Procediment d’adjudicació : Obert 
Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Segon.- Aprovar el Plec de Condicions Econòmic-Administratives 
Particulars de la contractació,  que figura com annex I. 
 

Tercer.- Autoritzar la despesa de caràcter plurianual amb aplicació 
als exercicis i pels imports següents:  

 
ANY PARTIDA IMPORT 
2005 63.452C0 22741 18.860,99 
2006 63.452C0 22741 42.437,- 
2007 63.452C0 22741 42.437,- 
2008 63.452C0 22741 42.437,- 
2009 63 452C0 22741 42.437,- 
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2010 63 452C0 22741 42.437,- 
2011 63 452C0 22741 23.427,65  
 
 
 Subordinat al crèdit que es consigni en els respectius pressupostos 
i sotmetre l’eficàcia d’aquest contracte a la condició suspensiva de crèdit 
adequat i suficient per l’exercici 2006, 2007, 2008, 2009, 2010 i 2011 en el 
que normalment hi ha crèdit. 
 
 Quart.- Convocar concurs per a l’adjudicació de l’esmentada 
contractació, de conformitat amb l’article 75 de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, donant publicitat a la licitació mitjançant anunci 
en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Cinquè.- Establir que en el present procediment clàusula de revisió 
procedeix revisió de preus conforme a l’establert al Plec de Condicions 
Particular. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la Intervenció Municipal 
així com al Departament de Esports. 
 
 Setè.- Facultar al Tinent d’Alcalde de Interior i Comerç, per a la 
firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a l’execució 
dels acords que antecedeixen.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa una explicació del dictamen 
indicant que es tracta de continuar una mica la línia d’actuació que s’ha 
portat a terme fins ara, i que consisteix en la gestió de la instal·lació esportiva 
del Pavelló del Barri Centre situat al carrer Rubio i Ors. D’aquesta manera, i 
com ja es va explicar en el Ple del mes de gener en referència al Pavelló Riera, 
el que fem és descentralitzar la gestió d’aquest equipament esportiu municipal 
mitjançant una concessió administrativa, i avui correspon aprovar els Plecs de 
Condicions que tenen per objecte adjudicar aquesta concessió administrativa. 
Com ja sabeu, el Pavelló de Rubió i Ors ara mateix l’està gestionant una 
entitat de la nostra ciutat i en principi, està obert i esperem que aquesta 
entitat també es pugui presentar i pugui continuar amb aquesta gestió. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per preguntar quin tipus de permís o 
llicència municipal tenen aquests serveis de bar que pertanyen a entitats 
esportives o a entitats de la ciutat. És quelcom que he preguntat vàries 
vegades i no he tingut resposta. Tenen el permís normal d’un establiment 
qualsevol de la ciutat o tenen algun tipus especial de subvenció o el que sigui? 
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 Intervé el senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Interior i Comerç, exposant que si es refereix a aquest 
en particular, en el Plec de Condicions, no només s’aprova la gestió del servei 
esportiu, sinó també la gestió d’explotació de bar. 
 
 Pren de nou la paraula la senyora Espinosa per dir que el que he 
preguntat és quin tipus de llicència de funcionament tenen aquests bars, si 
tenen el mateix que qualsevol altre establiment de la seva categoria. 
 
 Li respon el Sr. Sergio Fernández que en principi això depèn del 
Plec, però hauríem de mirar un per un. 
 
 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que a la pregunta la resposta és sí, no podia ser d’una altra forma. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 
 9.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
2/2005 del pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari amb 
càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de Relacions 
Ciutadanes i Cooperació i solidaritat, motivada per la creació d’una nova 
partida pressupostària per a la  reconstrucció del sud-est asiàtic, per un 
import de 2.000 ∈. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de Cultura, 
motivada per la necessitat d’executar una part dels projectes programats per 
aquest any, i per la realització de les obres de millora tècnica de la sala de 
teatre del Patronat Cultural i Recreatiu, per un import total de 97.000 ∈. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament de Treball, 
motivades per l’ampliació del Conveni de col·laboració entre el Consell 
Comarcal i l’Ajuntament per al desenvolupament del Projecte Igualbaix, i el 
desglós de la partida de funcionament per als Pactes Territorials, sol·licitant la 
creació de noves partides, per un import total de 14.068,28 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2005, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
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ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 2/2005 per 
crèdit extraordinari amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses que es 
proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

64.465A0.48920 CREU ROJA-RECONSTR.SUD-EST ASIÀTIC 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00

64.465A0.49101 PROJECTES COOPERACIÓ 111.660,00 0,00 1.000,00 110.660,00

61.451D0.2260702 REIS 93.796,00 0,00 1.000,00 92.796,00

61.451D0.62300 MATERIA INVENTARIABLE/CULTURA 70.000,00 0,00 60.500,00 9.500,00

61.451E0.62506 ADQUISICIÓ LLIBRES BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 12.000,00 0,00 12.000,00

61.451E0.62500 MOBILIARI REFORMA BIBLIOTECA CENTRAL 0,00 48.500,00 0,00 48.500,00

61.451C0.78001 TRANSF.CAPITAL/PATRONAT CULTURAL I R. 0,00 36.500,00 0,00 36.500,00

61.451D0.2260701 CORPUS (A) 185.751,00 0,00 36.500,00 149.251,00

73.322E0.2260501 DESPESES DIVERSES/FORMACIÓ 3.000,00 0,00 68,28 2.931,72

73.322F0.46202 APORTACIÓ AJ.CASTELLDEFELS/IGUALBAIX 0,00 68,28 0,00 68,28

73.322G0.2200001 MATERIAL OFICINA/PACTES TERRITORIALS 0,00 2.000,00 0,00 2.000,00

73.322G0.2260509 PACTES TERRITORIALS 14.000,00 0,00 14.000,00 0,00

73.322G0.22706 SERV.PROF.INDEPENDENTS/PACTES TERR. 0,00 12.000,00 0,00 12.000,00

 TOTAL DESPESES   113.068,28 113.068,28 

 
 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 

 Altes Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 14.000,00 51.568,28 
Cap. IV.- Transf.corrents 2.068,28 1.000,00 
Cap. VI.- Inversions reals 60.500,00 60.500,00 
Cap. VII.- Transf.capital 36.500,00 0,00 
 
 TOTAL 113.068,28 113.068,28 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
l’explicació del dictamen indicant que  aquest expedient de modificació de 
crèdit recull un conjunt de partides que no alteren el pressupost, són altes 
que es financien amb baixes i, per destacar alguna, la dotació de dos mil euros 
per a la Creu Roja per al sudest asiàtic, i el finançament del treball de reforma 
que s’ha fet a la Biblioteca Central, així com una dotació per comprar llibres. I, 
per altra banda, tot això es finança amb baixes dels propis departaments. 
Aquesta modificació de crèdit va passar per la Comissió Informativa i pujava 
en principi a noranta mil euros. Per una errada en la tramitació de la pròpia 
modificació de crèdit, ens vam deixar una part de la modificació de crèdit que 
corresponia al Departament de Treball que s’havia plantejat a principis de 
gener, és una modificació de crèdit de catorze mil euros purament tècnica en 
el sentit següent: el Departament de Treball havia fixat una partida de catorze 
mil euros pels pactes territorials. Quin problema hi ha? que al fixar una 
partida genèrica, quan vas a aplicar-la, segons i com, no pots aplicar-la 
correctament. Aquests catorze mil euros dels pactes territorials, es 
concretaven, per dir-ho així, en dotze mil euros de serveis professionals i dos 
mil euros de material d’oficina, per tant, el que fem és donar de baixa la 
partida de catorze mil i donar d’alta dues partides, una de dos mil de material 
d’oficina i una altra de dotze mil per serveis professionals que és el mateix 
import i d’aquesta forma es pot aplicar.  
 
 I dins aquesta petita modificació de crèdit hi havia també seixanta-
vuit euros amb vint-i-vuit cèntims que havíem d’aportar a l’Ajuntament de 
Castelldefels, sembla que és poc, però s’han de fer les coses bé, per tant, la 
modificació de crèdit total seria de cent tretze mil euros, cent tretze mil 
seixanta-vuit amb vint-i-vuit, que es finançarien amb baixes dels 
departaments per igual quantitat. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 10.- Aprovar el Pla anual d’auditories i actuacions de control 
financer de beneficiaris de subvencions atorgades durant l’exercici 2004.  
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el que disposa el Títol III de la Llei 38/2003, de 17 de 
novembre, General de Subvencions, en relació al control financer de 
subvencions. 
 

 Atès que els procediments de control financer de subvencions 
resulten d’aplicació des de l’entrada en vigor de la Llei esmentada que va tenir 
lloc el 18 de febrer de 2004, segons regula la seva disposició transitòria 
segona. 
 

 Atès que l’article 49 del citat text legal estableix que l’exercici del 
control financer de subvencions s’adequarà al Pla anual d’auditories. 
 
 Atès doncs, que per dur a terme el control financer de subvencions 
es fa necessari, amb caràcter previ aprovar el Pla anual d’auditories. 
 
 Vist l’informe número 7/2005, de l’Interventor General que 
desenvolupa l’esmentat Pla anual d’auditories i actuacions de control financer 
de beneficiaris de subvencions, en ús de les funcions que té atribuïdes per 
l’article 44.3 de la Llei General de Subvencions i pels articles 214 i 220 del 
Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per R.D. 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
 De conformitat amb allò que preveu l’article 39.15 de les Bases 
d’Execució del vigent pressupost, vist l’informe de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda es proposa al Ple l’adopció del següent 
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ACORD 
 

 Únic.- Aprovar el Pla anual d’auditories i actuacions de control 
financer de beneficiaris de subvencions atorgades durant l’exercici 2004 que 
es transcriu a continuació: 
 
 
 1.- FONAMENTS JURÍDICS 
 
 El Títol III de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions, regula, amb caràcter bàsic, el control financer de les 
subvencions. D’acord amb la seva disposició transitòria segona, els 
procediments de control financer resulten d’aplicació des de l’entrada en vigor 
de la llei que es va produir el 18 de febrer de 2004. Segons això, les 
subvencions atorgades per l’Ajuntament durant l’exercici 2004, estan 
sotmeses al control financer de la Intervenció General, que és qui en té la 
competència, segons que estableixen els articles 44.3 d’aquesta Llei i 214 i 
220 del Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat per 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març. 
 
 El procediment de control financer, requereix l’elaboració prèvia 
d’un Pla anual d’auditories i actuacions de control financer, tal com preveu 
l’article 49 de l’esmentat text legal. 
 
 D’acord amb l’article 220.3 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, el control financer es realitzarà per procediments d’auditoria 
d’acord amb les normes d’auditoria del sector públic. 
 
 Aquestes normes són les establertes per Resolució de la Intervenció 
General de l’Administració de l’Estat de 14 de febrer de 1997. 
 
 Per altra banda, la disposició addicional quarta de l’esmentada Llei 
General de Subvencions preveu la possibilitat de demanar la col·laboració per 
a la realització de controls financers a auditors privats. 
 
 
 2. ABAST SUBJECTIU 
 
 D’acord amb el que disposa l’article 44.1 de la Llei General de 
Subvencions, el control financer abastarà la totalitat de beneficiaris de 
subvencions atorgades per l’Ajuntament i l’Organisme Autònom Administratiu 
Institut Municipal d’Educació (I.M.E.), durant l’exercici 2004. 
 
 No obstant, atès l’elevat nombre de subjectes afectats pel control 
financer, aquest es realitzarà sobre una mostra representativa de tots ells 
obtinguda mitjançant tècniques estadístiques de mostreig. 
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 3. ABAST OBJECTIU 
 
 El control financer tindrà com a objectiu, segons que estableix, 
l’article 44.2 de la Llei General de Subvencions, verificar: 
  

a) L’adequada i correcta obtenció de la subvenció per part del 
beneficiari. 

b) El compliment per part dels beneficiaris de les seves obligacions 
en la gestió i aplicació de la subvenció. 

c) L’adequada i correcta justificació de la subvenció per part dels 
beneficiaris. 

d) La realitat i la regularitat de les operacions que, d’acord amb la 
justificació presentada pels beneficiaris, han estat finançades 
amb la subvenció. 

e) L’adequat i correcte finançament de les activitats 
subvencionades, de tal manera que la quantia que, de forma 
aïllada o en concurrència amb altres subvencions, ajuts, 
ingressos o recursos, no superi el cost de l’activitat 
subvencionada. 

f) L’existència de fets, circumstàncies  o situacions no declarades a 
l’Ajuntament pels beneficiaris i que poguessin afectar al 
finançament de les activitats subvencionades, a l’adequada i 
correcta obtenció, utilització, gaudiment o justificació de la 
subvenció, així com a la realitat i regularitat de les operacions 
finançades amb ella. 

 
 Aquestes verificacions podran consistir en: 
 

a) L’examen de registres comptables, comptes o estats financers i la 
documentació que els suporti, dels beneficiaris. 

b) L’examen d’operacions individualitzades i concretes relacionades 
o que poguessin afectar a les subvencions concedides. 

c) La comprovació d’aspectes parcials i concrets d’una sèrie d’actes 
relacionats o que poguessin afectar a les subvencions concedides. 

d) La comprovació material de les inversions finançades. 
e) Les actuacions concretes de control que hagin de realitzar-se 

conforme amb el que en cada cas estableixi la normativa 
reguladora de la subvenció i, si s’escau, la resolució de la 
concessió. 

f) Qualsevol altra comprovació que resulti necessària atenent a les 
característiques especials de les activitats subvencionades. 

 
 4. ÒRGAN RESPONSABLE DEL CONTROL FINANCER 
 

 De conformitat amb el regulen els articles 44.3 i 46 de la Llei 
General de Subvencions, 213 del Text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals i l’article 92.3.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del 
règim local, la competència per a l’exercici del control financer de subvencions 
li correspon a la Intervenció General de l’Ajuntament. 



30 

 
 5. PROCEDIMENT 
 

 5.1. SELECCIÓ DE LA MOSTRA DE BENEFICIARIS SOBRE ELS 
QUE ES REALITZARÀ EL CONTROL FINANCER 
 
 El control financer es realitzarà sobre una mostra representativa 
dels beneficiaris de les subvencions, atenent al departament gestor. 
 
 L’univers sobre el que es realitzarà el control financer està constituït 
per la totalitat de subvencions atorgades per l’Ajuntament i per l’I.M.E., 
excepte:   

 
- Les d’import inferior als 1.200 euros: Per l’escassa significació 

quantitativa de la subvenció que no justifica el cost del control 
financer. 

 
- Les subvencions de la campanya d’ascensors: a l’expedient 

existeix evidència suficient per a  comprovar la correcte aplicació 
dels fons atorgats. 

 
- Les subvencions de cooperació atorgades a entitats no residents: 

per la impossibilitat material de realitzar les actuacions de 
control fora de l’Estat. 

 
- Les transferències a escoles públiques per al seu manteniment i 

conservació: a l’expedient existeix evidència suficient per a  
comprovar la correcte aplicació dels fons atorgats. 

 
 El model de mostreig estadístic que s’utilitzarà serà el mostreig 
aleatori simple amb reposició i estratificat amb afixació proporcional.  
 
 L’univers total està format per 171 elements, que s’han obtingut de 
les dades que consten al departament de fiscalització. 
 
 L’error tolerable (nivell de precisió) s’ha situat en el 11%, ja que la 
limitació pressupostària i el cost unitari de cada revisió limitada limita la mida 
de la mostra a 25 elements. 
 
 Es treballarà amb un nivell de confiança del 95%. 
 
 Amb els criteris anteriors la mida de la mostra serà de 25 elements, 
extrets de forma aleatòria. Els elements de la mostra es seleccionaran 
proporcionalment entre els departaments de l’Ajuntament que han atorgat 
subvencions, en funció dels elements de l’univers que pertanyen a cada 
departament. 
 
 Les entitats beneficiàries seleccionades seran sotmeses al control 
financer per totes les subvencions que hagin rebut, en el cas que n’hagin 
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obtingut més d’una, ja sigui del mateix departament o de diferents 
departaments. 

 
 5.2. SELECCIÓ D’AUDITORS PRIVATS COM A COL·LABORADORS 
 

 Atesa la manca de mitjans humans i materials suficients a la 
Intervenció General per a dur a terme els treballs de verificació que 
constitueixen l’objecte del control financer, s’ha procedit a incoar un expedient 
de contracte menor per raó de la quantia, sol·licitant ofertes a diferents 
empreses d’auditoria, resultant seleccionada la firma Bové Montero y 
Asociados S.L.  
 
 Els treballs a realitzar per aquests auditors consistirà a dur a terme 
les revisions limitades amb l’abast al que es refereix el control financer de 
subvencions, en col·laboració amb la Intervenció General qui en supervisarà i 
coordinarà la planificació, l’execució i les conclusions dels treballs, de les 
quals haurà d’emetre el corresponent informe. 

 
 5.3. PLANIFICACIÓ 
 

 El control financer sobre els beneficiaris de les subvencions es 
desenvoluparà en quatre fases: 

a) Planificació prèvia. 
b) Inici. 
c) Execució dels treballs. 
d) Informes i conclusions. 

 
 El contingut de cada fase serà: 
 a) Planificació prèvia: 
 
 La planificació prèvia consistirà en definir els objectius, l’abast i la 
metodologia que inclourà els programes de treball per a cada àrea a analitzar, 
que s’hauran d’ajustar als establerts al present Pla. Aquesta planificació es 
concretarà en un Memoràndum de Planificació que elaborarà l’empresa 
d’auditoria seleccionada per a realitzar els treballs de revisió limitada, el qual 
serà supervisat per l’Interventor General, i que s’haurà d’ajustar a les Normes 
d’Auditoria del Sector Públic (NASP) i a les Normes Tècniques d’Auditoria 
(NTA). 
 
 b) Inici: 
 
 Un cop seleccionats els beneficiaris de subvencions que seran 
objecte del control financer, d’acord amb els procediments de selecció 
esmentats, se’ls hi notificarà l’inici de les actuacions de control financer. 
Aquesta notificació contindrà: 
 

- La naturalesa i abast de les actuacions a realitzar. 
- La data en la que es presentarà l’empresa auditora a les seves 

dependències. 
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- La documentació que, en un principi, hauran de posar a 
disposició de l’empresa auditora. 

- Així mateix, se’ls hi comunicaran les seves obligacions de 
col·laboració, d’acord amb el que estableix l’article 46 de la Llei 
General de Subvencions i els seus drets a ser informats sobre el 
resultat de les actuacions de control financer i a presentar les 
al·legacions que considerin oportunes. 

 
 Simultàniament, es comunicarà al departament gestor l’inici de les 
actuacions de control financer, respecte a aquells beneficiaris de subvencions 
que hagin gestionat. 
 
 c) Execució del treballs: 
 
 L’execució dels treballs de revisió limitada es realitzarà per 
l’empresa auditora en coordinació  amb la Intervenció General, mitjançant el 
compliment dels programes de treball, la realització de les proves previstes, 
l’obtenció de l’evidència adequada i suficient, d’acord amb les NASP i les NTA. 
 
 Els treballs es documentaran en els Papers de Treball que inclouran 
l’Arxiu Permanent i l’Arxiu Corrent. 
 
 Els Papers de Treball podran ser revisats per la Intervenció General. 
Durant el període de realització dels treballs de revisió limitada, la Intervenció 
General podrà sol·licitar qualsevol informació relacionada amb aquests i 
proposar la realització de verificacions i proves no previstes inicialment. Així 
mateix, l’empresa d’auditoria informarà a la Intervenció General de qualsevol 
aspecte que consideri conflictiu, crític o de difícil interpretació o resolució, del 
qual tingui coneixement durant la realització dels treballs de revisió, així com 
en els supòsits previstos als números 3 i 5 de l’article 49 de la Llei General de 
Subvencions. 
 
 d) Informes i conclusions: 
 
 Les actuacions de control financer sobre els beneficiaris de 
subvencions finalitzaran amb l’emissió del corresponent informe per part de 
l’Interventor General. Aquests informes s’elaboraran prenent coma a base 
l’informe que haurà d’emetre l’empresa auditora un cop hagi finalitzat els 
treballs de revisió limitada. 
 
 De l’esborrany d’informe elaborat per la Intervenció General se’n 
donarà trasllat al beneficiari i al departament gestor, als efectes que presentin 
al·legacions si ho consideren oportú, en el termini de 15 dies. 
 
 Un cop finalitzat el termini d’al·legacions i a la vista de les que 
s’haguessin produït, l’Interventor General emetrà l’informe definitiu. 
 
 En el cas que de l’informe es dedueixi la procedència de 
reintegrament, la notificació de l’informe a l’òrgan gestor produirà els efectes i 
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iniciarà el procediment establerts a l’article 51 de la Llei General de 
Subvencions. 
 
 El contingut dels informes inclourà: 
 

- Títol de l’informe, identificació de l’òrgan al que va dirigit 
l’informe que haurà de ser el Ple de l’Ajuntament, i de l’entitat 
beneficiaria objecte del control financer. 

- Competència i raons del control financer. 
- Objectius i abast del control financer. 
- Declaració de que el treball s’ha realitzat d’acord amb les NASP i 

amb les NTA. 
- Els resultats del control financer i les conclusions obtingudes. 
- Si s’escau, millores aplicades respecte a revisions anteriors. 
- Recomanacions per a millorar o corregir les debilitats detectades. 
- Procedència de reintegrar, total o parcialment, la subvenció 

rebuda, si s’escau. 
- Al·legacions que hagin fet els beneficiaris o els departaments 

gestors i acceptació o rebuig de les mateixes. 
- Limitacions als treballs de revisió. 
- Qualsevol altra informació que es consideri d’interès. 
- Data d’emissió de l’informe i signatura de l’Interventor General. 
 

 Els informes definitius seran notificats als beneficiaris i al 
departament gestor, així com a l’Alcalde.  
 
 Juntament amb els informes individuals de control financer, 
s’emetrà un informe global de conclusions a partir de la mostra d’entitats 
beneficiaries seleccionades. 
 
 Dels informes emesos se’n donarà compte al Ple de l’Ajuntament, 
per conducte de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda. 
 
 5.4. CALENDARI D’EXECUCIÓ DEL CONTROL FINANCER 
 
 La planificació es realitzarà durant el mes de març. 
 
 Els treballs d’execució de les revisions limitades es duran a terme 
entre els mesos d’abril a agost. 
 
 Els informes de l’empresa auditora s’emetran un cop finalitzats els 
treballs de revisió de cada entitat beneficiaria i, en qualsevol cas, abans del 30 
de setembre. 
 
 Els esborranys d’informe de control financer es notificaran abans 
del 15 d’octubre. 
 
 Els informes definitius seran tramesos a la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda abans del 31 de desembre de 2005.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
l’explicació del dictamen assenyalant que mitjançant aquest acord s’aprova el 
Pla anual d’auditories i actuacions de control financer dels beneficiaris de 
subvencions atorgades durant l’exercici 2004 que es basen en el mandat legal 
del títol tercer de la Llei 38/2003. Estem obligats a auditar l’ús de les 
subvencions. És l’Ajuntament el responsable de fer-ho, dins de l’Ajuntament, 
la Intervenció General. Donat que hi ha moltes subvencions el que es planteja 
en el Pla anual és, primer auditar aquelles que són més petites de mil dos-
cents euros, aquelles que van donades directament a les escoles, entre altres, i 
feta aquesta feina, ens queden al voltant de cent setanta subvencions. I el que 
es fa és, utilitzant tècniques estadístiques, es determina una mostra que serà 
al voltant de vint-i-una subvencions, i el que farem és encarregar a una 
empresa que, d’acord a un pla de treball fixat en el Pla d’auditoria i d’acord a 
unes normes, que són les normes d’auditoria del sector públic, es realitzi 
aquesta auditoria de les vint-i-una subvencions. 
 
 A partir d’aquí s’emetrà un informe i aquest informe es presentarà 
en el seu moment a la Comissió Informativa. El Pla d’auditoria és un mandat 
legal i per tant el que ens disposem a fer és complir amb aquest mandat legal. 
Sobretot té com objectiu, a més d’altres més específics, constatar que la 
subvenció ha estat utilitzada per allò que es va demanar. 
 
 Intervé seguidament la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que hi ha vàries coses que 
no entén. En principi, dir que les auditories crec que són necessàries, és a dir, 
que estic plenament d’acord, però hi ha vàries coses que no entenc.  
 
 Primer, jo ho recordo, vaig avisar al Sr. Badenes quan hi va haver 
un gest del Govern anterior d’auditar a les entitats per el que se’ls hi donava i 
després -sembla ser- va quedar en catorze o quinze milions, i els que no 
superaven això no havien de presentar papers. Jo recordo que, bé, molts 
s’esquinçaven els vestits per aquell tema i de fet, va preocupar molt a algunes 
associacions –recordo una i no diré el nom, que va plegar la junta directiva, 
quasi tota, i avui tenim una altra junta directiva gràcies a aquell tema-. Vull 
dir que sí que les auditories són necessàries, sobretot quan es maneja diner 
públic, però el que no entenc és per què aquest mostreig. Per què si és un 
compliment de la Llei per a unes sí i per les altres no?. Es podria interpretar 
de moltes maneres, i com jo soc molt malpensada, doncs, interpreto la pitjor.  
 
 Pren la paraula novament el senyor José Luis Morlanes Galindo, 
President-Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i 
Hisenda, per manifestar que, ens hauria estranyat, volguda Isabel, que 
pensessis en el millor o en positiu, perquè cadascú tenim els nostres forts i 
aquest no és el teu. En tot cas, matisar-te que aquesta és una Llei –jo crec que 
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és una tonteria parlar del Govern anterior i de l’actual, que en cada moment hi 
ha un Govern i té la legitimitat democràtica, i per tant parlar del Govern 
anterior i de l’actual és una pèrdua de temps- però aquesta precisament és 
una Llei del Govern anterior. I si ens posem a veure-ho, és per les subvencions 
concedides l’any passat. T’he de dir Isabel que en auditoria és absolutament 
normal que davant de moltes partides, seguint tècniques estadístiques que 
són científiques, no pervertides políticament, sinó científiques –l’estadística és 
una ciència- doncs seguint-les i els principis de l’estadística, es determina una 
mostra que sense veure les partides té valor de representació del conjunt. Això 
es fa a l’auditoria privada. Quan s’audita una empresa que per exemple té 
dotze o tretze mil assentaments en la comptabilitat, el que fa l’auditoria no és 
mirar els dotze o tretze mil perquè trigaria un any a fer l’auditoria, no?. S’agafa 
una mostra, que acostuma ser al voltant del 20% -una mostra feta amb 
principis estadístics del 20% representa el conjunt- i així es fa. Nosaltres aquí 
exactament vam aplicar aquests principis estadístics per determinar una 
mostra representativa, diré que si demanes la proposta d’acord, per si no la 
tens, ve definida en la proposta com s’elaborarà la mostra del sondeig, i per 
tant, diguem que té absolutament representativitat i, a més, té un valor 
professional absolutament reconegut. Nosaltres creiem que les Lleis estan per 
a complir-les i, per tant, si la Llei ens mana que fem una auditoria la fem, i 
intentarem fer-la el millor que sapiguem, és a dir, l’anem a encarregar a 
professionals externs.  
 
 Recordar que internament l’Ajuntament ja verifica les subvencions 
perquè s’han de justificar i el que va a fer el professional extern és verificar l’ús 
de la mateixa, per tant, de veritat que no hi ha intencionalitat de cap tipus que 
no sigui la de complir i complir bé el mandat legal. No hi ha més. 
 
 Tot seguit intervé novament la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, 
com jo em guio molt pels refranys i diuen que: “piensa mal y acertarás”, 
espero -i això és una broma- que aquesta auditoria no sigui en base a qui cau 
millor al Govern Municipal o qui segueix millor les seves directrius i qui no; 
que no s’utilitzi amb aquestes finalitats. Més clar no puc parlar. De tota 
manera, estarem al tant, perquè crec que quan hi ha que auditar, quan es 
dona diner i si es fa una auditoria , s’ha de fer una auditoria a totes. Aquesta 
ciència que vostè m’explica, permeti’m que la deixem en parèntesi.  
 
 Pren la paraula a continuació el Sr. Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per assenyalar que això que estem aprovant és una decisió que van 
tirar cap endavant tècnics i no polítics i posar en qüestió el treball que fan uns 
tècnics em sembla fora de lloc. Res més.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
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Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 
 11.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de reforma 
anomenat “Millora de la vialitat al carrers Frederic Soler i Armengol 
Goula”, amb un pressupost d’execució per contracta de 666.454,07 euros 
(IVA inclòs). 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de reforma anomenat “Millora de la vialitat 
als carrers de Frederic Soler i d’Armengol Goula”, redactat pels serveis tècnics 
municipals, amb un pressupost de sis-cents seixanta-sis mil quatre-cents 
cinquanta-quatre euros amb set cèntims (666.454,07 euros), Impost sobre el 
Valor afegit inclòs. 
 
 Vist l’informe emès en data 29 de desembre de 2004, per la cap 
tècnica d’Urbanisme, segons el qual es proposa el nomenament de 
coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les obres 
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esmentades a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc i Gaona, amb uns honoraris 
professionals d’acord amb les tarifes aprovades pel Col·legi professional 
d’arquitectes tècnics, corresponent a un import de dos mil sis-cents noranta-
set euros (2.697,00 euros), Impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 Vist l’informe, emès en data 10 de febrer de 2005, per la cap 
indicada, respecte a l’aprovació inicial del projecte d’obres esmentat, del qual 
es desprèn el següent: 
 
• El projecte  contempla la millora de la vialitat a la totalitat dels carrers de 

Frederic Soler i d’Armengol Goula, llevat un tram del carrer de Frederic 
Soler entre el carrer dels Catalans i l’avinguda de la República Argentina. 

 
• L’execució de l’obra es farà per l’ordre de les fases que tot seguit es 

detallen:  
 

- les clavegueres, si es el cas. 
- les voreres 
- l’aparcament  
- paviment de la calçada 

 
• Per iniciar l’obra el contractista demanarà a les companyies de serveis els 

plànols actualitzats dels serveis existents a la zona d’actuació.  
 
• L’assegurança de risc, a criteri dels tècnics redactors del projecte, serà de 

120.000,00 euros. 
 
• El projecte s’adapta a la Llei de promoció de l’accessibilitat i de supressió 

de barreres arquitectòniques.  
 
• El termini d’execució de les obres serà de 9 mesos  i el contractista 

garantirà les obres per dotze mesos més, i disposarà d’una classificació 
empresarial del grup c, subgrups 1 i 6  categoria c.  

 
• La direcció de les obres anirà a càrrec dels tècnics redactors del projecte, 

l’arquitecta, Sra. Lourdes Peruchet i Font i l’arquitecta tècnica, Sra. 
Dionisia Giménez Casquero. 

 
• Es tracta d’un projecte d’obres de reforma, d’acord a l’article 12.3 del 

Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals.  

 
 

 Atès el que estableixen els articles 234 i 235, en relació a les obres 
locals i al contingut del projecte, respectivament, i 274, sobre la competència 
contractual dels Òrgans Locals del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya; 
24 i següents, i 37 i següents del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels 
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Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, pel que fa als 
documents que han d’integrar el projecte i al procediment per a la seva 
aprovació, així com el Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació 
del text refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 

 
 Vist l’informe favorable, emès en data 14 de febrer de 2005, per la 

cap administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient. 
 

Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, i el article 52.2.n de l’indicat Decret 
Legislatiu 2/2003; el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de reforma 
anomenat “Millora de la vialitat als carrers de Frederic Soler i d’Armengol 
Goula”, redactat pels serveis tècnics municipals, amb un pressupost de sis-
cents seixanta-sis mil quatre-cents cinquanta-quatre euros amb set cèntims 
(666.454,07 euros), Impost sobre el Valor afegit inclòs. 
 
 Segon.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que les persones que es considerin interessades puguin efectuar les 
al·legacions,  reclamacions i/o suggeriments que estimin convenients.  
 
 Tercer.- Transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin 
presentat al·legacions, reclamacions i/o suggeriments que suposin 
modificacions al projecte, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Quart.- Designar la direcció facultativa de les obres l’arquitecta 
municipal, Sra. Lourdes Peruchet i Font i l’arquitecta tècnica municipal, Sra. 
Dionisia Giménez i Casquero. 
 
 Cinquè.- Designar a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc i Gaona, com 
coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les obres 
esmentades; el qual haurà d’informar el pla de seguretat i salut presentat per 
l’empresa adjudicatària de l’obra, als efectes de sotmetre’l posteriorment a la 
seva aprovació, si s’escau, per l’òrgan municipal competent; amb uns 
honoraris professionals de dos mil sis-cents noranta-set euros (2.697,00 
euros), Impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 Sisè.- Notificar el present acord a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc 
i Gaona, a l’arquitecta municipal, Sra. Lourdes Peruchet, a l’arquitecta tècnica 
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municipal, Sra. Dionisia Giménez i Casquero i al Departament de Contractació 
i Patrimoni, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen manifestant que els punts 11 i 12, si us 
sembla, els agruparem, perquè l’explicació és la mateixa, fan referència als 
carrers Frederic Soler, Hermenegildo Goula i el carrer Ramoneda del Barri 
Gavarra. És una aprovació inicial dels dos projectes d’obres.  
 
 En la zona de Gavarra la morfologia dels carrers és aquesta: són 
carrers de 10 i de 8 metres, en alguns casos comencen per 10 i després 
s’arronsen a 8 o al revés, i, llavors,  en ambdós casos, el tipus de projecte que 
hem fet és el mateix. És un projecte en els carrers que tenen 8 metres, de 1,60 
de vorera, aparcament al costat dret en el sentit de la marxa, 3,20m. de carril 
de circulació i una altra vorera de 1,60 amb pivot. En el cas dels carrers de 10 
metres són 1,60 de vorera, un aparcament de 1,80, un carril de circulació de 
3,20, un altre aparcament de 1,80 i una altra vorera de 1,60. En tots els 
casos, el que fem és reparar o canviar, millor dit, el clavegueram quan està en 
males condicions i en el costat on no hi ha aparcament col·loquem pivots. En 
aquests carrers hi haurà arbres, però arbres que no limitin l’espai del pas dels 
vianants per les voreres, sinó que aniran en calçada en els llocs a on no 
molestin per l’aparcament. M’explico: on hi caben tres cotxes i mig, és a on 
anirà l’arbre, en tot cas els arbres aniran darrere la vorera per tal que no 
molestin pel tema de l’aparcament. 
 
 El projecte de Frederic Soler i Hermenegildo Goula és per import de 
666.454,07 euros i el del carrer Ramoneda 536.045,29 euros. 
 
 
 
 
 12.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de reforma 
anomenat “Millora de la vialitat al carrer Ramoneda en el tram comprès 
entre el carrer Travessera i l’avinguda del Parc”,  amb un pressupost 
d’execució per contracta de 536.045,29 euros (IVA inclòs). 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de reforma anomenat “Millora de la vialitat 
al carrer de Ramoneda”, redactat pels serveis tècnics municipals, amb un 
pressupost de cinc-cents trenta-sis mil quaranta-cinc euros amb vint-i-nou 
cèntims (536.045,29 euros), Impost sobre el Valor afegit inclòs. 
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 Vist l’informe emès en data 28 de desembre de 2004, per la cap 
tècnica d’Urbanisme, segons el qual es proposa el nomenament de 
coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les obres 
esmentades a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc i Gaona, amb uns honoraris 
professionals d’acord amb les tarifes aprovades pel Col·legi professional 
d’arquitectes tècnics, corresponent a un import de dos mil cinc-cents trenta-
cinc euros amb setanta-sis cèntims (2.535,76 euros), Impost sobre el Valor 
Afegit inclòs. 
 
 Vist l’informe, emès en data 10 de febrer de 2005, per la cap 
indicada, respecte a l’aprovació inicial del projecte d’obres esmentat, del qual 
es desprèn el següent: 
 
 
• El projecte contempla la millora de la vialitat carrer de Ramoneda en el 

tram comprés entre el carrer de Travessera i l’avinguda del Parc. 
 
• L’execució de l’obra es farà per l’ordre de les fases que tot seguit es 

detallen:  
 

- les clavegueres, si es el cas. 
- les voreres 
- l’aparcament  
- paviment de la calçada 

 
• Per iniciar l’obra el contractista demanarà a les companyies de serveis els 

plànols actualitzats dels serveis existents a la zona d’actuació.  
 
• L’assegurança de risc, a criteri dels tècnics redactors del projecte, serà de 

120.000,00 euros. 
 
• El projecte s’adapta a la Llei de promoció de l’accessibilitat i de supressió 

de barreres arquitectòniques.  
 
• El termini d’execució de les obres serà de 9 mesos  i el contractista 

garantirà les obres per dotze mesos mes, i disposarà d’una classificació 
empresarial del grup c, subgrups 1 i 6  categoria c.  

 
• La direcció de les obres anirà a càrrec dels tècnics redactors del projecte, 

l’arquitecta, Sra. Lourdes Peruchet i Font i l’arquitecte tècnic, Sr. Celso 
Puyuelo Laplana. 

 
• Es tracta d’un projecte d’obres de reforma, d’acord a l’article 12.3 del 

Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals.  

 
 Atès el que estableixen els articles 234 i 235, en relació a les obres 
locals i al contingut del projecte, respectivament, i 274, sobre la competència 
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contractual dels Òrgans Locals del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya; 
24 i següents, i 37 i següents del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels 
Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, pel que fa als 
documents que han d’integrar el projecte i al procediment per a la seva 
aprovació, així com el Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació 
del text refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 

 Vist l’informe favorable, emès en data 14 de febrer de 2005, per la 
cap administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient. 
 

Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, i el article 52.2.n de l’indicat Decret 
Legislatiu 2/2003; el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de reforma 
anomenat “Millora de la vialitat al carrer de Ramoneda”, redactat pels serveis 
tècnics municipals, amb un pressupost de cinc-cents trenta-sis mil quaranta-
cinc euros amb vint-i-nou cèntims (536.045,29 euros), Impost sobre el Valor 
afegit inclòs. 
 
 Segon.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que les persones que es considerin interessades puguin efectuar les 
al·legacions,  reclamacions i/o suggeriments que estimin convenients.  
 
 Tercer.- Transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin 
presentat al·legacions, reclamacions i/o suggeriments que suposin 
modificacions al projecte, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
 
 Quart.- Designar la direcció facultativa de les obres l’arquitecta 
municipal, Sra. Lourdes Peruchet i Font i l’arquitecte tècnic municipal, Sr. 
Celso Puyuelo Laplana. 
 
 Cinquè.- Designar a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc i Gaona, com 
coordinador en matèria de seguretat i salut durant l’execució de les obres 
esmentades; el qual haurà d’informar el pla de seguretat i salut presentat per 
l’empresa adjudicatària de l’obra, als efectes de sotmetre’l posteriorment a la 
seva aprovació, si s’escau, per l’òrgan municipal competent; amb uns 
honoraris professionals de dos mil cinc-cents trenta-cinc euros amb setanta-
sis cèntims (2.535,76 euros), Impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
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 Sisè.- Notificar el present acord a l’arquitecte tècnic Sr. Sergi Blanc 
i Gaona, a l’arquitecta municipal, Sra. Lourdes Peruchet, l’arquitecte tècnic 
municipal, Sr. Celso Puyuelo Laplana i al Departament de Contractació i 
Patrimoni, pel seu coneixement i efectes. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens són aprovats per unanimitat 
dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 13.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres anomenat “Escola 
Bressol Can Suris”, amb un pressupost d’execució per contracta 
d’1.185.000,03 euros (IVA inclòs). 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat “Escola 
bressol a Can Surís”, situada a la cantonada del carrer de la Terra Alta amb el 
de Federica Montseny, redactat per l’arquitecta superior Sra. Núria Oliveras i 
Boix, amb un pressupost d’un milió cent vuitanta-cinc mil euros amb tres 
cèntims (1.185.000,03 euros), Impost sobre el Valor afegit inclòs. 
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 Vist l’informe, emès en data 11 de febrer de 2005, per la cap tècnica 
d’Urbanisme, respecte a l’aprovació inicial del projecte d’obres esmentat, del 
qual es desprèn el següent: 
 
 

• El projecte contempla  la construcció d'una escola bressol en 
l'extrem sud-oest d'un solar d'equipaments on s’ubica l’escola Suris, 
de forma trapezoïdal i superfície 1.170 m2.  A l'escola, d'una sola 
planta  i superfície construïda 691,17 m2, s'accedeix des de la 
cruïlla dels carrers de la Terra Alta i de Federica Montseny. 
 

• L'escola  per a nens de 0 a tres anys, desenvolupa el seu programa 
funcional en tres grans paquets:  

 
- Serveis: en la part nord-est de l’edificació amb les següents 

dependències, totes elles accessibles des de l’espai comú i sortida 
i ventilació al pati de serveis: vestíbul d’accés, secretaria, sala de 
reunions, zona vestuari d’adults, magatzem, cuina-menjador 
d’adults, sala de màquines i magatzem exterior de joguines. 

- Aules: compren cinc aules, situades la façana sud-oest del solar, 
a les qual s’accedeix directament des de l’espai central i totes 
disposen de sortida directa als patis. Les aules P-1, P-2 i P-3 amb 
les zones de dormitori i serveis  incorporats, i les dues aules 
restants de P-4 i P-5 amb serveis incorporats). 

- Espai comú: constitueix el cor de l’edifici, amb accés directe des 
del vestíbul i connecta tant visual com funcionalment amb els 
espais exteriors del centre, constituïts per tres patis: dos més 
petits amb accés directe de les aules de P-1, P-2, P-3 i P-4, i el 
tercer, amb accés directe de l’aula de P-5, destinat a pati de jocs 
principal de l’escola bressol, i que està comunicat directament a 
l’exterior i amb la cuina del centre, evitant així que el 
manteniment de l’edifici provoqui interferències amb la resta del 
centre. 

 
• Es tracta d’un projecte d’obres de primer establiment, d’acord a 

l’article 12.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova 
el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals.  
 

• Compleix amb la Llei de promoció de l’accessibilitat i supressió de 
barreres arquitectòniques. En compliment del Reial Decret 
1627/1997, de 24 d’octubre, que estableix les disposicions mínimes 
de seguretat i salut a les obres. 
 

• L'expedient inclou l’estudi de seguretat i salut en les obres. 
 

• El termini d'execució de l'obra serà de deu mesos. 
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• El contractista adjudicatari haurà de garantir l'obra per dotze 
mesos més i disposar d'una classificació empresarial del grup C, 
subgrups 2-4 i 6 i categoria c.  
 

• La direcció facultativa de les obres anirà a càrrec de l’arquitecta 
redactora del projecte, Sra. Núria Oliveras i Boix i l’arquitecta 
tècnica municipal, Sra. Dionisia Giménez i Casquero. 

 
 

 Atès el que estableixen els articles 234 i 235, en relació a les obres 
locals i al contingut del projecte, respectivament, i 274, sobre la competència 
contractual dels Òrgans Locals del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya; 
24 i següents, i 37 i següents del Reglament d'Obres, Activitats i Serveis dels 
Ens Locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de juny, pel que fa als 
documents que han d’integrar el projecte i al procediment per a la seva 
aprovació, així com el Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 de juny, d’aprovació 
del text refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 

 
 Vist l’informe favorable, emès en data 14 de febrer de 2005, per la 

cap administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient. 
 

Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de regim local, i el article 52.2.n de l’indicat Decret 
Legislatiu 2/2003; el President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposa a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar, inicialment, el projecte d’obres de primer 
establiment anomenat “Escola bressol a Can Surís”, situada a la cantonada 
del carrer de la Terra Alta amb el de Federica Montseny, redactat per 
l’arquitecta superior Sra. Núria Oliveras i Boix, amb un pressupost d’un milió 
cent vuitanta-cinc mil euros amb tres cèntims (1.185.000,03 euros), Impost 
sobre el Valor afegit inclòs. 
 
 Segon.-  Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que les persones que es considerin interessades puguin efectuar les 
al·legacions,  reclamacions i/o suggeriments que estimin convenients.  
 
 Tercer.- Transcorregut l’esmentat termini sense que s’hagin 
presentat al·legacions, reclamacions i/o suggeriments que suposin 
modificacions al projecte, aquest s’entendrà definitivament aprovat. 
 



45 

 Quart.- Designar la direcció facultativa de les obres l’arquitecta, 
Sra. Núria Oliveras i Boix i l’arquitecta tècnica municipal, Sra. Dionisia 
Giménez i Casquero. 
 
 Cinquè.- Notificar el present acord a l’arquitecta, Sra. Núria 
Oliveras i Boix i l’arquitecta tècnica municipal, Sra. Dionisia Giménez i 
Casquero i al Departament de Contractació i Patrimoni, pel seu coneixement i 
efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen manifestant que fa referència al tema de 
l’Escola Bressol Can Suris, que és un projecte tipus d’escoles bressol que es 
fan a Cornellà. Té cinc aules i tindrà setanta-quatre alumnes. Està a l’Escola 
Suris, en el lloc que ens han permès desafectar que és al costat de la variant 
de la carretera de Sant Joan Despí -a la Comissió Informativa ja heu pogut 
tots mirar el plànols-. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 14.- Aprovar inicialment de la Modificació puntual del PGM-76, 
a l’entorn de l’accés sud al municipi de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 

 
“Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 

de 1976 a l’entorn de l’accés sud al municipi de Cornellà de Llobregat, 
redactat per l’Arquitecte Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà. 

 
 Vist l’acord plenari de data 25 de novembre de 2004, d’exposició pública 
dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de Planejament 
Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció d’edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (en data 10-12-2004) i en el 
Periodico de Catalunya (en data 6-12-2004), així com la notificació 
individualitzada i en compliment de l’article 83.7 de la Llei d’Urbanisme a 
Catalunya, els Ajuntament del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de Llobregat, 
Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, sense que 
s’hagin presentat cap al·legació. 
  

 Vist l’informe de la Cap Tècnic d’Urbanisme, de data 15 de febrer 
d’enguany que tot seguit es transcriu:   
 
 

“ 1.  La modificació puntual del PGM-76 a l’entorn de la Colònia Güell i 
a la plana del Galet que possibilitarà la instal·lació de la ciutat 
esportiva del RCD, juntament amb els enllaços previstos, pel 
Ministeri de Foment, al Cinturó del Litoral amb la creació del vial de 
camions, repercuteix de forma directa sobre   l’estructura viària 
existent el sud del municipi, de manera que es necessari redifinir-la 
per tal de evitar, en situacions de màxima càrrega de trànsit, un 
col·lapse circulatori generalitzat d’aquesta part del municipi, i al 
mateix temps una independència de la mateixa del funcionament 
del Cinturó del Litoral. 
   
 

2. El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada en data 25 de novembre 
de 2004, acorda exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, l’expedient de Modificació del 
PGM-76 a l’entorn de l’accés sud al municipi de Cornellà de 
Llobregat i ordena la publicació al Butlletí Oficial de la Província 
(10/12/2004), i en un dels diaris de més difusió de la província (El 
Periòdic 6/12/2004) per un període de trenta dies, als efectes que 
durant aquest termini les corporacions, associacions i particulars 
puguin formular-hi suggeriments i, en el seu cas, d’altres 
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alternatives de planejament. Durant el temps d’exposició pública no 
s’ha rebut cap escrit de suggeriment. 
 
 

3. L’àmbit de la Modificació, parcialment ocupat per estructura viària i 
per edificacions, avarca els terrenys en torn de l’accés sud de 
Cornellà de Llobregat, delimitats per l’avinguda del Maresme a 
ponent, al carrer Progrés a llevant i el límit del terme i la reserva del 
vial de camions al sud, a més de la carretera del Prat en el tram 
comprés entre l’avinguda del Maresme i el carrer Progrés, amb una 
superfície total de 83.117 m2, del quals 6.000 m2 estan qualificats 
coma zona industrial i 77.117 m2 com a sistemes. Els objectius de 
la Modificació del PGM-76 son: modificar i definir una nova 
estructura viària sobre l’accés sud del Cinturó del Litoral; ampliar la 
rotonda existent en la cruïlla entre el carrer Progrés i l’avinguda del 
Maresme; resoldre la connexió entre aquesta rotonda i  la rotonda 
sud de Cornellà (Ronda  Litoral) mitjançant la construcció d’un nou 
vial que enllaci ambdós punts;  reajustar els sistemes previstos en 
aquesta zona per a assolir una major centralitat i protecció dels 
servies tècnics existents;   ordenar el sistema d’equipaments a fi de 
resituar les instal·lacions de TECSALSA afectades en el PPO del 
sector Plana del Galet i preveure la ubicació d’una reserva per a una 
subcentral elèctrica; fixar els paràmetres edificatoris i les càrregues 
urbanístiques a fi de garantir una coherència d’ordenació en aquest 
àmbit sud-est, i l’hora completar l’execució del sistema viari; i 
reconèixer la instal·lació de la depuradora existent.  
 
 

4. Aquesta modificació implica: el desplaçament de la carretera del Mig 
fins als llindes del terme municipal, amb la creació d’un nou vial 
que mitjançant una rotonda situada al costat de l’estació de 
bombeig connectarà la carretera del Mig amb la nova rotonda del 
carrer Progrés amb l’avinguda del Maresme;  la conversió  la 
carretera del Prat en el tram comprès entre la Plaça Maresme i el 
carrer Progrés en zona verda; ampliació a 20 m  del tram del carrer 
Progrés comprés entre Tirso de Molina i avinguda del Maresme; la 
redifinició de la zona 22a situada a la cantonada de l’avinguda 
Maresme amb la carretera del Mig incrementant l’edificabilitat 
prevista a la zona; un reajusto de les qualificacions de sistemes i 
zones a l’illa delimitada pel carrer Progrés, avinguda del Maresme i 
la rotonda sud   a fi de garantir una coherència amb la nova 
ordenació viària i d’espais lliures. Així la modificació incrementa els 
sistemes d’espais lliures i d’equipaments, disminueix el sistema 
viari i manté la superfície de zona industrial. Ara bé, amb la finalitat 
de completar les infrastructures de la zona sense alterar les 
condicions definides a l’àmbit del RCDE, s’amplia en 1.000 m2 el 
sostre de la zona industrial (22a) per compensar la financiació  de 
les obres complementaries definides a l’expedient de modificació en 
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tràmit, es a dir, l’increment d’edificabilitat sufraga les obres 
d’urbanització complementaries de l’àmbit. 

 
 

 L’expedient de Modificació puntual del PGM-76 a la carretera del 
Prat (entorn de l’accés sud al municipi), de Cornellà de Llobregat, redacta per 
l’arquitecte Ricard Casademont i Altamira, d’acord al Pla general metropolità,   
a la Llei 2/2002, de 14 de març, d’Urbanisme, al Decret 287/2003, de 4 de 
novembre, de Reglament Parcial de la Llei 2/2002, i la Llei 10/2204, de 24 de 
desembre , de modificació de la Llei 2/2002 d’Urbanisme, està complert, i es 
pot procedir a l’aprovació inicial del mateix. En compliment de l’article 83.7 de 
la llei d’Urbanisme s’ha de concedir audiència als ajuntament limítrofes: Prat 
de Llobregat, Hospitalet de Llobregat, Esplugues de Llobregat, Sant Joan 
Despí i Sant Boi de Llobregat.” 
 
 Vist l’informe de la ca administrativa d’Urbanisme de data 16 de 
febrer de 2005. 
 
 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això com a President de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, proposo a l’Ajuntament Ple 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
   
 Primer.- Aprovar inicialment la Modificació puntual del Pla General 
Metropolità de 1976 a l’entorn de l’accés sud al municipi de Cornellà de 
Llobregat, redactat per l’Arquitecte Ricard Casademont i Altamira de l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà. 
  
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al.legacions que s'estimin 
convenients. 
 

Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima i als 
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Ajuntament del Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor es fa l’explicació del dictamen indicant que aquest acord és l’aprovació 
inicial de la Modificació puntual del PGM a l’entorn de l’accés sud del municipi 
de Cornellà de Llobregat. Ja va passar pel Ple l’aplicació dels criteris previs. 
Sabeu que afecta a la sortida de la Ronda del Litoral, el tema del camp de 
l’Espanyol, ja es va explicar en el seu moment quan es va aprovar l’altre 
tràmit, era fer la rotonda més tirada cap a l’entrada del que és el pàrking a on 
està Tecsalsa, i obrir la parcel·la que està Tecsalsa amb una parcel·la 
industrial que hi ha en aquest moment al fer un carrer per quan hi hagi una 
aglomeració de trànsit i que el Cinturó del Litoral no es col·lapsi. Per tant, 
tindrem una rotonda en forma d’el·lipse que farà que els cotxes puguin entrar 
directament al pàrking de la zona de l’Espanyol sense col·lapsar el Cinturó del 
Litoral. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 15.- Desistir de la tramitació del procediment iniciat per a 
l’aprovació del pla especial d’assignació d’usos i regulació del seu subsòl, 
en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat.  
 
 
 DICTAMEN 
 

“Vist l’expedient del pla especial d’assignació d’usos i regulació del 
seu subsòl, en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, 
aprovat provisionalment per acord del Ple de data 25 de novembre de 2004, 
remetent-se a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Barcelona, per la seva 
aprovació definitiva. 

 
 Vist l’informe de la cap tècnica d’Urbanisme de data 9 de febrer de 
2005, que es transcriu literalment: 
 
 

 “El Pla Especial d’assignació d’usos d’aparcament i regulació del seu 
subsòl, en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, fou aprovat 
provisionalment pel Ple de l’Ajuntament, en data 25 de novembre de 2004, i 
tramitat a la Comissió d’Urbanisme de Barcelona. 
 

 Com a conseqüència de la resolució adoptada per la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, en l’expedient de Pla especial per modificació de 
l’ús de la parcel·la d’equipament docent (antic I.E.S.) i assignació d’us  al 
subsòl, situada a l’avinguda de Salvador Allende sense número d’aquesta 
ciutat,  el Ple de l’ajuntament , en sessió 27 de gener de 2005, acorda desistir 
de la tramitació del procediment iniciat per l’aprovació del Pla especial abans 
citat. 
 
 Per tant conseqüentment, i per evitar un informe negatiu de la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona,  es deurà sol·licitar la retirada de 
l’expedient del Pla especial d’assignació d’usos d’aparcament i regulació del 
seu subsòl en diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, tramitat a la 
Comissió d’Urbanisme, per tal de completar i/o esmenar la documentació del 
citat expedient.” 
 

Atès el que disposa l’article 90 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les Administracions Publiques i del procediment 
administratiu comú, sobre el desestiment. 

 
Vist l’informe emès en data 17 de febrer de 2005, per la cap 

administrativa d’Urbanisme. 
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Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple segons el 

que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, en els seus articles 
52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114 en relació a l’adopció dels 
seus acords, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient proposa al Ple l’adopció del següent 

 
ACORD 

 
Primer.-  Desistir de la tramitació del procediment iniciat per a 

l’aprovació del pla especial d’assignació d’usos i regulació del seu subsòl, en 
diversos emplaçaments de Cornellà de Llobregat, per les raons assenyalades 
en la part expositiva del present acord. 

 
Segon.- Comunicar el present acord a la Comissió Territorial 

d’Urbanisme de Barcelona,  per al seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen indicant que l’objecte de l’acord és desistir 
de la tramitació del procediment iniciat per l’aprovació del Pla especial 
d’Assignació d’usos i regulació del seu subsòl en diversos emplaçaments de 
Cornellà de Llobregat. 
 
 Com ja vaig explicar a la Comissió Informativa, recordareu que fa 
un Ple vam fer el mateix en el tema de Verdaguer. En aquest cas, tenim una 
falta de sintonia amb la Direcció General d’Urbanisme perquè nosaltres 
pensem que el subsòl es pot desafectar i es pot vendre per fer aparcaments. A 
la Generalitat de Catalunya li sembla que no. Hem pactat amb ells el fet de 
retirar aquesta tramitació i tenim una reunió pendent amb el Director General 
d’Urbanisme que tenia que ser demà, però per temes del Parlament de 
Catalunya, s’ha pasat finalment al dia 7. A partir d’aquí intentarem resoldre el 
tema i que finalment puguem fer això però amb una tramitació i un 
procediment amb el qual estiguem d’acord l’Ajuntament i la Generalitat.    
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
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Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i 
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus . 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 16.- Instar a la Generalitat de Catalunya que doni resposta a la 
proposta municipal de millora de l’espai on es troba el centre educatiu 
del CEIP Sant Miquel i la Parròquia. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Arran  de les demandes de la comunitat educativa del Centre 
d’Ensenyament d’Inicial i Primària de Sant Miquel  i de la comunitat religiosa 
de Sant Miquel, l’Ajuntament fa més de dos anys va elaborar un projecte de 
modificació de l’actual Centre d’Ensenyament  i del centre religiós ubicat al 
seu costat que  donava resposta a tres problemes, els presentats pels dos 
col·lectius esmentats perquè milloraven els seus equipaments i l’altre resolia 
un problema del barri relacionat amb el dèficit d’aparcaments. 
 
 Aquest projecte  va ser presentat a l’anterior Govern de la 
Generalitat de Catalunya i posteriorment a l’actual, i també al Bisbat de 
Barcelona. 
 
 En síntesis, les actuacions proposades  comporten el trasllat de 
l’actual temple, la realització d’un gimnàs pel centre educatiu i la construcció 
d’un nou pàrking subterrani, amb un cost total per la Generalitat de 
Catalunya que s’estima en  1.200.000 Euros. 
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 Totes les parts  en tot moment han acollit la proposta  municipal de 
forma favorable, en concret en la darrera entrevista amb el Conseller en Cap 
que va tenir lloc el passat mes d’octubre de 2004, així ho va expressar i va 
comunicar que donaria trasllat a la Direcció General d’Afers Religiosos i a la 
Secretaria General de la Conselleria d’Educació, per tal de començar a abordar 
de forma concreta aquest tema. 
 
 Però a hores d’ara, i malgrat les constants accions fetes des de 
l’Ajuntament per accelerar el projecte, el tema està bloquejat per la manca de 
resposta  per part dels  responsables  dels Departaments de Presidència i  
d’Educació de la Generalitat. 
 
 El projecte està aturat i no es coneixen les raons d’aquesta 
paralització, que en definitiva provoquen un endarreriment en principi 
injustificat a una proposta que donaria solució  al col·lectiu religiós al 
construir-se un nou temple més modern, mes confortable, més accessible i 
adequat al segle XXI; al col·lectiu educatiu al poder disposar d’un nou espai 
que permetria millorar l’educació esportiva en el centre, l’altre actuació 
facilitaria l’habitabilitat i sostenibilitat del barri del Pedró, gràcies a la 
construcció del pàrking subterrani. 
 
 L’operació és una aposta de futur, amb una inversió i sistema de 
financiació adequat, i aquest Ajuntament no vol que sigui precisament 
l’Administració la que endarrereixi per raons que no són conegudes la 
possibilitat de poder ser una realitat. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple Municipal l’aprovació 
dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al Conseller en Cap i a la Consellera d’Educació de 
la Generalitat  de Catalunya perquè prenguin  les mesures adients per 
desbloquejar d’una forma clara i concreta la proposta presentada per aquest 
Ajuntament, en relació al projecte  que comporta l’ampliació dels equipaments 
del Centre d’Ensenyament Inicial i Primària Sant Miquel, el desplaçament de 
l’actual temple religiós que hi ha al seu entorn i la construcció d’un pàrking 
subterrani, i es doni efectivament resposta a la iniciativa municipal en els 
termes que han estat plantejats.  
 
 Segon.- Traslladar el contingut del present acord a les Conselleries 
de Presidència i d’Educació de la Generalitat, als grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, al Bisbat de Barcelona, a les entitats dels barri del 
Pedró i Gavarra, a la comunitat educativa del Centre d’Inicial i Primària Sant 
Miquel i a la comunitat religiosa de la parròquia  Sant Miquel.” 
 
 
 Pren la paraula  el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest punt és referent a un tema vinculat al centre 
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d’ensenyament Sant Miquel i a la parròquia. Com sabeu, hi ha un projecte 
municipal allí a petició primer dels interessats i en el seu moment es van 
posar en marxa tota una sèrie d’activitats de l’anterior Govern de la 
Generalitat per impulsar aquest projecte. Fruit dels canvis que s’han produït, 
això va quedar aturat i en el mes d’octubre vaig tenir una entrevista amb el 
Conseller en Cap, perquè d’ell depenen tant la Direcció General d’Afers 
Religiosos com la coordinació del Govern, per veure com podien tornar a 
impulsar aquest tema. Fins al migdia d’avui no hem tingut cap noticia, i 
suposo que com a conseqüència de que aquesta nit portem aquesta Moció a 
aquest Ple, hi ha hagut  presses. M’han trucat des de Presidència, i el 
compromís que m’ha manifestat el Secretari General de la Generalitat de 
Catalunya, no el Conseller en Cap, és que havia parlat amb el Conseller en 
Cap i que estaven disposats, que estaven ja en predisposició de poder parlar 
amb nosaltres per posar fil a l’agulla, per tant, ja he comentat amb alguns 
membres d’aquest Ple que la meva intenció és retirar aquesta Moció fins que 
veiem quina és l’actitud del Govern de la Generalitat. 
 
 
 
 
 

II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
  
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció dels Grups Polítics Municipals en reconeixement de 
l’actuació humanitària realitzada pel ciutadà Max Muth.  
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Els grups  municipals de Convergència i Unió, Esquerra 
Republicana de Catalunya/Acord Municipal, Partit Popular, Iniciativa per 
Catalunya Verds/Esquerra Alternativa/Entesa pel Progrés Municipal i Partit 
Socialista de Catalunya/Progrés Municipal, davant de la valenta i decidida 
intervenció que va tenir el ciutadà Bolívia senyor Max Muth Arriaza Montero  
que li va costar la vida en l’incendi que va tenir lloc al restaurant “La Terraza” 
d’aquesta ciutat el passat dia 3 de febrer; han decidit desprès d’analitzar i 
avaluar les dades que disposen que la seva acció hauria de tenir una 
manifestació pública de l’Ajuntament, motiu pel qual sotmeten a la 
consideració del Ple Municipal l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
 Primer.- Fer un reconeixement públic al ciutadà bolivià senyor Max 

Muth Arriaza Montero per l’acció que va dur a terme el passat dia 3 de febrer 
d’enguany del local de restauració ubicat en les confluències dels carrers Sant 
Ferran i Passeigs dels Ferrocarrils Catalans durant l’incendi  que es va produir 
i que li va costar la vida,  al afavorir el seu desallotjament  evitant que es 
produeixin més desgràcies personals. 
 
 Segon.- Transmetre al Consolat de Bolívia a Catalunya i a  la seva 
vídua senyora Emilse Suárez Guzmán, veïna de Viladecans, el contingut del 
present acord.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Pren la paraula en primer lloc el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo per manifestar que aquesta és una Moció de tots el Grups Polítics 
Municipals i pregunta si algú es vol fer portaveu.  
 
 Aquesta moció és fruit de la tràgica situació que es va produir a 
l’incendi del restaurant La Terraza i la tràgica mort també d’un ciutadà bolivià 
com a conseqüència de la seva intervenció i actitud cívica davant d’aquest 
incendi. La proposta que fan tots els portaveus dels Grups Municipals és fer 
un reconeixement públic al ciutadà bolivià senyor Max Muth Arriaza Montero 
per l’acció que va dur a terme el passat dia 3 de febrer d’enguany al local de 
restauració ubicat a les confluències dels carrers Sant Ferran i Passeig dels 
Ferrocarrils Catalans durant l’incendi que es va produir i que li va costar la 
vida a l’afavorir el seu desallotjament evitant que es produïssin més desgracies 
personals. La idea és transmetre al Consolat de Bolívia a Catalunya i a la seva 
vídua senyora Emilse Suárez Guzmán, a Viladecans, el contingut del present 
acord. 
 
 Intervé en aquest punt la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per assenyalar que el seu Grup va 
presentar una Moció inicial –i crec que també el Grup d’Esquerra 
Republicana- i fruit d’aquestes dos mocions, al menys de la nostra, ha sortit 
aquesta. Per tant, crec que es podria haver fet un esforç major, però vist que ja 
hem parlat, ho deixem aquí. Vull deixar constància de que el Partit Popular és 
qui va iniciar aquest procés amb una Moció en la que sol·licitava la Medalla 
d’Or de la Ciutat pels seus mèrits; desprès va haver un debat i es va quedar en 
aquesta que hem fet tots els Grups. 
 
 Seguidament  intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyor Salvador Colominas Tutusaus, per indicar, en primer lloc que, quan 
parles no se t’escolta bé, no sé si és el teu micròfon, però ho dic perquè cada 
Ple passa el mateix, que l’arreglin.  
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 Quan vam presentar la Moció, la idea precisament era arribar al 
que s’ha arribat, vull dir, trobo que no cal donar importància a qui va ser el 
primer, el segon o el tercer, si no que allò que és important és el que es va 
plantejar per part del PP i per part d’Esquerra Republicana. Crec que tothom 
ho pensava i m’alegro que s’arribés a un consens. L’única pregunta és si 
realment el que va comentar el senyor Martínez Flor de que s’arreglarien els 
papers, s’intentaria d’alguna manera pressionar o treballar-ho, si realment 
s’ha arribat a una solució sobre aquest tema. En principi, tinc entès que sí, 
també es va dir que no es fes excessiva publicitat, que d’alguna manera es va 
trametre per urgència, però bé, com a mínim, saber si realment es té en 
compte la vídua. Ja sabem que la dona amb la que estava actualment, amb la 
que tenia els papers estava a Cartagena, però en canvi, la seva primera dona 
amb els nens estava a Bolívia. A veure si realment aquest tema també ha 
acabat bé. 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, indicant que 
suposa que es refereix al tema de la repatriació, i assenyalant que l’actual 
vídua i els seus fills, estan en aquests moments a Bolívia i jo no tinc cap tipus 
d’informació. 
 
 Suposo que tothom està d’acord amb aquesta Moció. 
 
 Novament intervé el Regidor del Grup Municipal d’ERC-AM, senyor 
Salvador Colominas Tutusaus, per assenyalar que dins de la Moció, quan ho 
vam parlar a la Comissió es va quedar que nosaltres demanàvem que també es 
tingués en compte a la vídua i es va dir que sí, vull dir que no és un problema 
de que no en tinguis ni idea que com està la vídua, sinó que pel fet de morir el 
marit, la vídua i els nens queden en la mateixa situació. M’agradaria que m’ho 
expliquessis, perquè sinó no és el que vam acordar. El que vam acordar és la 
repatriació –que això està clar- i, per altra banda, que es tingués en compte la 
situació de la vídua que estava a Bolívia. Això és el que vam parlar i tinc entès 
que s’estava fent un tràmit, no que no en tens ni idea. 
 
 El senyor Alcalde li indica que li ho explicarà d’una altra manera. Jo 
vaig decidir des del primer moment, després de totes les intervencions que he 
fet, no fer públiques totes les meves gestions, perquè considerava que sobre 
un tema que ha estat una situació molt tràgica per a una persona i per a la 
família, la meva tasca era la que tenia que ser com a persona i com Alcalde. Jo 
faré –i ho dic amb primera persona i no com Alcalde- el que tinc que fer i, per 
tant, no tornaré a parlar mai més d’aquest tema, ja ho vaig dir, i ja està. Vaig 
parlar de la intimitat amb molta gent per explicar-los el que penso sobre 
aquest tema en concret. Crec que com a Ple Municipal, estic d’acord que es 
faci un reconeixement a aquesta persona, faltaria més, com a Ciutat i la resta 
es té que fer, però jo no em posaré cap medalla. Queda clar? s’ha entès?. 
 
 El Sr. Colominas li respon que no. 
 
 No? doncs, no és un problema de micròfon sinó teu. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, sol·licitant  que 
l’Ajuntament de Cornellà impulsi un estudi i posterior constitució del 
Consell Municipal d’Immigració on estiguin representats tots els grups 
polítics i entitats de la ciutat. 
 
 
 MOCIÓ 
 

 “Cornellà, en aquests darrers anys, de la mateixa manera que a la 
resta de la nació, s’ha convertit en un dels destins de les persones immigrants 
que busquen millorar les seves condicions de vida; i en gran part, això és 
degut a la bona situació soci-econòmica que com a país gaudim. La nostra 
ciutat ha estat sempre una ciutat d’acollida, anys enrere la immigració 
procedia de diversos territoris de l’estat que buscava aquí una terra per 
construir un millor futur. 
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 Actualment el fenomen de la immigració és diferent, més complex, 
no sòl des del punt de vista quantitatiu, també cultural, religiós, amb 
característiques soci-econòmiques diferents entre si. És per aquesta nova 
realitat que es deu tractar la immigració d’una forma prioritària i amb una 
política transversal per poder donar resposta a tots el problemes latents que 
sorgeixen en diferents àmbits, des de l’ordre públic i convivència fins a la 
assistència social, sanitària, educativa, cultural... 
 
 És evident que per poder arribar a l’objectiu d’una immigració 
integrada i evitar conflictes de convivència el consens social i la participació 
dels ciutadans/es és imprescindible. 
 
 La Constitució Espanyola, ha consagrat definitivament els Principis 
Fonamentals que han d’inspirar l’actuació de tots els Poders Públics, en 
particular pel que fa al dret de tots els ciutadans de participar en els 
assumptes públics, reconegut en el seu article 23, i a les obligacions dels 
poders públics de promoure les condicions per que s’integrin, siguin reals i 
efectius, removent per això tots els obstacles que impedeixin o dificultin la 
seva plenitud i facilitant la participació de tots els ciutadans/es en la vida 
política, econòmica, cultural i social. 
 
 Aquests principis consagrats constitucionalment han sigut 
reconeguts posteriorment per la legislació reguladora de Règim Local, per una 
banda en els articles 24 i 69 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, en relació amb l’àmbit estatal, i per altra, en els articles 
59 i 60 de la Llei 8/1987 de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, en relació amb l’àmbit autonòmic, que, per facilitar aquesta 
participació ciutadana en la gestió dels assumptes municipals, instrumenten 
dos mecanismes fonamentals, bé la creació d’òrgans territorials de gestió 
desconcentrada per a facilitar la participació ciutadana en tots els temes 
d’actuació municipal, bé la creació d’òrgans de participació sectorial per a 
facilitar la participació en un àmbit concret d’aquesta. 
 
 És per tot això, el Grup Municipal del Partit Popular de Cornellà 
proposa al Ple Municipal el següent 
 

ACORD 
 
 Que l’Ajuntament de Cornellà impulsi un estudi i posterior 
constitució del Consell Municipal d’Immigració on estiguin representats tots 
els grups polítics i entitats de la ciutat. 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé en primer lloc la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que aquesta Moció ve 
al Ple per segona vegada, després d’un compromís de l’Alcalde al maig del 
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2004, d’intentar arribar un acord sobre aquesta creació, és a dir, el que 
pretenem nosaltres és que es creï un Consell d’Immigració a on estigui 
representada tota la ciutat per a abordar aquest tema. És un tema 
problemàtic, i per tant creiem que la ciutadania té que estar assabentada i, a 
més, participar. Se’ns va dir llavors que s’estava fent un estudi, que s’estaven 
preparant diversos documents i que portaven uns mesos. Fins i tot l’Alcalde 
feia referència a que havia donat inici a aquest estudi quan ell era Tinent 
d’Alcalde, per tant, jo també li recordo a l’Alcalde que vaig dir en una de les 
meves intervencions que no ens deixés en “la noche de los tiempos” i sembla 
ser que sí, que anem camí d’això. Crec que hem esperat un temps prudencial, 
sé que la immigració és un tema que hem de tocar-lo amb molta sensibilitat, 
nosaltres som conscients d’això i llavors vam acceptar que es fes l’estudi 
esperant que se’ns donessin dades i poder parlar d’aquest hipotètic Consell. I 
com hem vist que no es porta a terme, presentem una altra vegada la Moció. 
Nosaltres creiem que si existeix un Consell de Participació Ciutadana,  
necessari avui en aquesta ciutat, necessari e imprescindible, és el Consell 
d’Immigració. 
 
 És un tema sensible però que no és ni molt menys inabordable i em 
dóna la sensació –perdoneu-me però ja poso la “coletilla” de què sempre sóc 
malpensada- de què el que pretén el Govern Municipal –a l’igual que amb el 
comerç de la ciutat- és mantenir-nos allunyats de problemes dels quals no vol 
que ens assabentem. 
 
 Com sé que això és fruit de la meva mala intenció i que 
possiblement estigui equivocada, doncs per això penso que és l’hora que el 
Govern Municipal es pronunciï sobre què pensa fer sobre aquest tema. 
 
 Tema sobre el qual molta gent està preocupada, i molta gent està 
sofrint les conseqüències d’aquest allau massiu que hi ha d’immigració a la 
ciutat, tant els que estem aquí com els que venen. Em preocupen tant les 
persones que estem aquí com les persones que estan venint pel que els hi 
estem oferint i pels recursos que té aquest Ajuntament per afrontar el que 
se’ns està venint a sobre. Crec que és un tema complex, no per debatre’l aquí, 
ni per lluir-nos ni posar-nos medalles ni mirar a veure si està la COPE aquí i 
ens treu. Crec que és un tema per posar-nos seriosos, el que m’interessa 
d’aquest assumpte és la problemàtica de les persones i potser no estic pensant 
com a política, però em dóna igual la premsa, no m’importa, ni tinc cap tipus 
de complex d’abordar-ho ni de dir coses fortes si és que les haig de dir. Penso 
que és l’hora de posar-nos a treballar en aquest tema i d’afrontar-ho, i de què 
els Grups de l’oposició estiguem assabentats de què passa en aquesta ciutat i 
tenim que assabentar-nos pel Govern no per la gent del carrer, no pel que surt 
a la premsa ni pels que viuen en una escala o les persones que estan sofrint 
aquesta immigració que està passant per llargs i penosos tràmits. 
 
 Per tant, no debatre més si no és precís però crec, Alcalde, que sí 
tens una ocasió de demostrar aquest talant del que tant estem fent gala avui 
obrint la possibilitat de què entrem en el Consell d’Immigració i que és creï. 
Com vaig dir l’altra vegada -i ho torno a repetir- no sé si seria un Consell o 



60 

unes Comissions però no unes comissions entre nosaltres -ja he dit que 
aquestes comissions em serveixen per informar, però no em serveixen per 
creure-. Vull la presència de les associacions de veïns, de les associacions 
d’immigrants –si hi ha algunes aquí- o dels seus representants i la presència 
dels Partits Polítics i del Govern Municipal en aquests debats, si no és així 
seguirem predicant en el desert. 
 
 Seguidament intervé el Sr. Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
indicar que quan es va presentar aquesta Moció, em vaig comprometre a un 
ritme de pressa de decisions i posicions sobre aquest tema i, fins i tot, havia 
donat una data que era la del mes de febrer per tenir una reunió 
extraordinària i explicar totes les coses en les quals en aquest moment s’està 
treballant. Això no ha pogut ser i l’únic responsable sóc jo. Però com et vaig 
demanar que retiressis aquesta Moció –si recordes, era un compromís- i, per 
tant, per part del nostre Grup, nosaltres aquesta nit donarem recolzament a 
aquesta Moció perquè estem d’acord i la incorporarem a la documentació en 
que estem treballant. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per assenyalar que el seu Grup creu que 
tot el que sigui facilitar la integració dels immigrants, benvingut sigui, encara 
que després de sentir la intervenció de la representant del PP, no estic massa 
segur de que el que busqui sigui el consens o bé l’enfrontament entre els 
diferents Grups. De totes maneres, creiem que aquesta Moció tal com està 
escrita, facilita la integració i votarem a favor. 
 
 Intervé tot seguit el senyor Salvador Colominas Tutusaus per 
indicar que està totalment d’acord amb la proposta de la Moció. 
 
 Pren la paraula en aquest moment el senyor Miguel López Sánchez, 
com a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per indicar que el seu 
Grup, com ja va manifestar en el Ple del passat mes de maig, seguim creiem 
que és un tema summament important per a tots nosaltres, tant polítics com 
ciutadans,  i que s’ha d’agafar el fet de la immigració tal com és, no com una 
cosa vinguda així per les bones i que s’han de crear una sèrie de qüestions per 
poder donar solucions però sense haver-ho discutit. Creiem que el que és 
important és allò que vam comentar en el Ple del mes de maig, que l’estudi que 
s’estava fent era el que ens podia donar les possibles sortides i la forma de 
treballar el tema de la immigració, i que, precisament, un tema com aquest 
havia de tenir el màxim consens possible. Que no estàvem del tot segurs en les 
fórmules –i agreixo el que ha dit l’Isabel ara sobre que el nom és el menys 
important si es tracta de l’organisme que treballi aquest tema-, però aquest 
organisme pensem que ha de sortir de la discussió que tinguem després de 
disposar d’aquest informe i d’haver estudiat aquest document. I això ens dirà 
d’alguna manera de quin tipus d’organisme s’ha de disposar, i per això creiem 
que és important que puguem portar aquesta discussió a on sigui i ens 
mantenim en la proposta que vam fer al maig. Mentre no es doni aquesta 
discussió sobre l’informe que es faci i que doni d’alguna manera la sortida i 
quin tipus d’organismes tenim que adoptar, ens abstindrem. 
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 Pren la paraula novament la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per assenyalar que està una mica 
confusa. M’ha dit que vostès em van a enfrontar amb la resta dels Grups, van 
a fer un “seguidismo” total del que digui l’Alcalde i punt. No sé què és el que 
veuen. En tot cas, és un comentari al que vostè ha dit, i crec, a més, de forma 
una mica desagradable. En cap moment vull confrontació dels Grups, però sí 
que vull discutir, i quan dic discutir, segurament, -bé estic segura que no 
penso igual que vostè-, però en la riquesa de les discussions i en la grandesa 
de saber deixar coses en el camí -que alguns no entenen- estan els acords. Si 
discutim, arribarem a un acord, però mai s’arribarà a un acord si no es 
discuteix, cosa que fa vostè últimament en tots els Plens. Gràcies.  
 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 Intervé seguidament el Sr. Alcalde per informar que des de l’últim 
Ple del mes de gener, quatre dones i un menor han estat morts víctimes de la 
violència de gènere, per tant, portem dotze dones i un menor durant aquests 
dos mesos. 
 
 
 
 4.- Precs i preguntes 
 
 Pren la paraula en primer lloc el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que després del debat del 
mes passat sobre el Plec de Condicions per la recollida de residus domiciliaris, 
en el Full d’ERC d’aquest mes es dona la informació que el cost de no fer la 
recollida de matèria orgànica a tota la ciutat té un cost d’uns 720.000 euros, 
és a dir, uns 120.000 milions de pessetes i ens agradaria que se’ns confirmés 
si aquestes dades són certes. 
 
 El Sr. Alcalde indica que, com és una pregunta verbal, ja li donarem 
contestació en el proper Ple i farem que qui té la competència sobre aquest 
tema també ens expliqui si aquestes dades són certes o no.  
 
 Pren la paraula seguidament el Regidor d’ERC, senyor Salvador 
Colominas Tutusaus, per assenyalar que respecte al que s’ha dit, encara que 
no entri en el tema, ja t’ho explicaré perquè tenim l’estudi, ja te l’ensenyaré. 
 
 Tot seguit formula el següent Prec: 
 
 “Havent rebut resposta del Tinent d’Alcalde d’Interior i Comerç a la 
pregunta que vàrem presentar en el plenari del mes passat sobre si existia un 
llistat de tots els espais cedits per part de l’Ajuntament a les diferents entitats, 
institucions i associacions, en la que se’ns feia avinent que existeix un 
inventari general que compren  tota la relació de béns de domini públic, béns 
comunals i béns patrimonials, sense fer cap distinció especial dels espais 
cedits, i que l’elaboració d’un llistat especial, definint les circumstàncies i 
característiques dels espais cedits és materialment impossible i suposaria la 
paralització de la feina ordinària, cosa que no pretenem. 
 
 Li preguem que ens faci arribar l’inventari general de què disposa 
aquesta Corporació”. 
 
 El Sr. Alcalde diu que molt bé, és un prec. 
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 Pren la paraula a continuació la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, indicant que 
formularà els següents precs. 
 
 El primer, és el que té el Partit Popular com a compromís durant 
tota aquesta legislatura de sol·licitar a aquest Govern Municipal la creació 
d’una partida per a la creació del pis d’acolliment per a dones maltractades. 
Això ho portarem a cada Ple. 
 
 El segon és que el Partit Popular ha presentat una Moció fa poc, no 
sé si el mes passat o l’altre, sobre seguretat ciutadana. Si bé és cert que se’ns 
ha dit que hi haurà una Comissió Informativa, volem pregar o dir al menys, 
que pensem que nosaltres hauríem de tenir noticies abans que la premsa, 
perquè se’ns van dir unes coses i veiem que ells ja tenen dades abans que 
nosaltres. Per tant, com a cortesia i donat que és una Moció que ha vingut al 
Ple, se’ns haurien d’haver donat aquestes dades de la Junta Local de 
Seguretat abans a nosaltres, als Grups Municipals, que a la premsa. Ho dic 
sense ànim de renyar al senyor Vicenç Badenes.  
 
 Fa al menys un mes -serè bona i diré un mes- vaig sol·licitar que 
visités a una de les empreses afectades per l’obra de l’ascensor del carrilet. Tot 
aquell carrer està tallat d’una manera salvatge, la circulació ha estat afectada i 
hi ha un taller de cotxes que està a punt de tancar,  està en una situació 
precària perquè com els hi ha posat tota l’obra davant, i a més els hi han tallat 
la visibilitat, la gent es pensa que han tancat i hi ha cinc o sis treballadors que 
corren perill de quedar-se al carrer perquè allò és un desastre. Aprofito per a 
donar les gràcies al Tinent d’Alcalde de Via Pública per haver fet la visita, 
sembla ser que li han tramés a ell directament les queixes i així no soc jo sola 
qui exagera i crec que a ell li hauran tramés, més o menys, el mateix que jo he 
explicat aquí. 
 
 I al mateix temps fer una pregunta, que m’han fet i no he sabut 
contestar. Sembla ser que l’obra té com a termini de finalització el mes de 
juny. Però, pel que sembla, no entenc molt d’obres, allò s’allargarà fins al juny 
de l’any vinent. No sabem quin juny si el d’aquest any o el que ve. Per tant, 
preguntar com van els terminis de l’execució de l’obra i si l’Ajuntament pensa 
exigir que es compleixin, perquè en primer lloc, va afectar l’entrada dels 
bombers l’altre dia en l’incendi del restaurant La Terraza, però també és que 
està afectant a les persones, i sobretot, a les empreses que estan allí pagant 
els seus impostos. Deixo aquí si seria convenient que l’Ajuntament a aquestes 
empreses els hi fes una exempció d’impostos aquest any, perquè de veritat és 
terrible el que els hi està passant. Han fet unes propostes, no sé si les han 
tramés al Tinent d’Alcalde, d’avançar el que és el tall del carrer una mica més 
vers a on estan les casetes i que poguessin entrar els cotxes més cap a dintre. 
Vaig estar visitant la zona amb un dels empresaris, i bé, com queda temps per 
parlar ja tornarem a parlar sobre el tema. Dir-ho més que res perquè em vaig 
comprometre amb ells a portar-ho al Ple i dir també que han fet una queixa 
referent a aquest tema el dia 25 de maig a aquest Ajuntament i no se’ls ha 
donat contestació. 
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 El Sr. Alcalde manifesta que, com és una pregunta verbal, ja se’t 
contestarà. I en referència al prec, al que em vaig comprometre en el Ple va ser 
que en el primer trimestre de l’any 2005, hi hauria la Junta Local de 
Seguretat, aquesta s’ha convocat, s’ha realitzat amb el Delegat del Govern. 
Quan es va acabar la reunió hi va haver roda de premsa i s’ha convocat 
immediatament una Comissió Informativa, com vaig prometre, extraordinària 
per parlar d’aquest tema. Per tant no hi ha res extraordinari ni res estrany. 
 
 Seguidament pren la paraula la Regidora, senyora Rocio García 
Pérez, per plantejar un prec adreçat al Regidor d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, Sr. Salvador Colominas, ja que en el passat Ple va fer les tasques, 
com avui, de Portaveu d’ERC. El Prec ve donat per dues intervencions seves en 
el Ple de gener.  
 
 La primera, perquè aquest Regidor va emprar un llenguatge sexista 
en el plantejament de la Moció referida a l’eliminació de barreres 
arquitectòniques. L’explicació i justificació que va donar a la seva Moció 
considerem que va ser masclista. No creiem que el que justifiqui una Moció en 
un Ple com aquest sigui que una Regidora hagi estat mare i que ara passegi la 
seva criatura en cotxet pels carrers de la ciutat -com va dir el Regidor 
d’Esquerra-, si no és que el que vulgui dir aquest Regidor és que només 
passegen les criatures les mares, o sigui les dones, i que si no fos perquè la 
Portaveu del seu Grup ha estat mare, ell no hagués vist les necessitats que les 
dones mares tenen quan passegen el cotxet i a les seves criatures. 
 
 El Grup Municipal del PSC prega al senyor Colominas que superi 
aquests poc progressistes plantejaments i que elimini les barreres sexistes 
dels seus comentaris.  
 
 I també li demanem que la propera vegada que vulgui portar a 
aquest Ple la reprovació d’una treballadora reflexioni sobre les paraules que 
diu. Sr. Colominas, reflexioni abans de parlar. Li recomanem que segueixi 
aquest principi bàsic –ho recomanaríem a qualsevol- però evidentment, a un 
càrrec públic, molt més. Creiem que no es pot fer referència a la vida privada 
d’una dona, ni en un òrgan com aquest, ni en cap altre, això depèn de 
cadascú dels seus valors personals i polítics i recordi que ser d’Esquerres i dir-
se d’esquerres no és el que vostè va fer al Ple passat amb aquests comentaris. 
Les dones no volem estar sotmeses a aquest tipus de valoracions polítiques. 
 
 Ens agradaria que no es tornés a produir i li pregaríem ara que 
tenint a prop com tenim, la commemoració del Dia Internacional de la Dona 
Treballadora, aprofiti i faci un pensament. 
 
 El Sr. Alcalde manifesta que com a prec no dóna debat, en tot cas 
es pren nota. 
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III 
  
 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 113 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 
ÀREA D’URBANISME I HABITATGE 
 
 
 1.- Aprovar inicialment la modificació  puntual del PGM-76, a la 
parcel·la amb clau 18 ubicada a la carretera d’Esplugues cantonada amb 
el carrer de Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, promogut per 
l’empresa propietària dels terrenys “Promociones Ruve, S.A.”. 
 
 
 MOCIÓ 
 

“Vist l’expedient de Modificació puntual del PGM-76, a la parcel·la 
amb clau 18 ubicada a la carretera d’Esplugues cantonada amb el carrer de 
Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, promogut per l’empresa propietària 
dels terrenys Promociones Ruve, Societat Anònima, representada pel senyor 
Jesús Ruiz Vera, i redactat per l’arquitecte Miguel Roa López.   

 
 Vist l’acord plenari de data 16 de desembre de 2004, d’exposició 
pública dels criteris previs, en aplicació de l’article 125 del Reglament de 
Planejament Urbanístic, així com la seva publicació mitjançant inserció 
d’edicte en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona en data 29-12-2004 i 
en el diari el “Periodico de Catalunya” en data 30-12-2004, així com la 
notificació individualitzada i en compliment de l’article 83.7 de la Llei 
d’urbanisme a Catalunya, els Ajuntament del Prat de Llobregat, l’Hospitalet de 
Llobregat, Sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat, 
sense que s’hagin presentat cap al·legació.  
 

Vist l’informe de la Cap Tècnic d’Urbanisme, de data 22 de febrer 
d’enguany que tot seguit es transcriu:   
 
 

“1.   La modificació del Pla general metropolità a la carretera d’Esplugues 
en el tram comprès entre el carrer Lluís Muntades i l’avinguda de 
Can Cors, de Cornellà de Llobregat, de data 31 de març de 2004 
qualifica la parcel·la , objecte l’expedient de modificació, com a zona 
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18, amb una edificabilitat de 15.226 m2st, i els usos establerts a 
l’article 306 de les Normes Urbanístiques del PGM-76, amb la 
següent limitació: 9.135 m2 destinats a habitatge (amb un màxim 
de 76) ubicats a la façana del nou vial  i 6.090 m2 d’usos terciaris 
ubicats en façana a la carretera d’Esplugues. 
 

2. Les obligacions urbanístiques imposades pel planejament son les 
següents: cessió de 6.489 m2 de sistemes locals i urbanització de 
5.814 m2 dels mateixos; Manteniment del pas de vianants per 
l’interior de la parcel·la privada amb una amplada mínima de 14 m 
que mantingui la visual sobre l’estació i urbanització de la 
superfície de la parcel·la no ocupada amb l’edificació; i cessió de 
local comercial   a la planta baixa i primera, habilitat com oficines 
administratives, com compensació a la supressió de les oficines 
municipals afectades per la creació de la nova unitat de zona 18, de 
superfície equivalent. 
 

3. Actualment la implantació d’un edifici aïllat de terciari, amb un 
sostre de 6.090 m2, amb una zona sense continuïtat d’usos 
terciaris es molt difícil d’implantar, i a més en Cornellà on l’oferta 
d’aquest tipus la capitalitza totalment el Wold Trade Center. Es per 
això que  la Modificació te per objecte la modificació del sostre dels 
usos permesos: per un costat reduir  el sostre terciari  fins a 1.776 
m2, i augmentar l’ús  d’habitatge en 4.314 m2.  Es a dir dels 
15.226 m2 st, 13.450 m2 estaran destinats a habitatge i 1.776 m2  
a comercial en planta baixa. Conseqüentment aquest augment del 
sostre d’habitatge implica un increment del nombre d’habitatges 
que serà de 152. 
 

4. El Ple de l’Ajuntament, en sessió celebrada en data 16 de desembre 
de 2004, acorda exposar al públic en aplicació de l’article 125 del 
Reglament de Planejament Urbanístic, l’expedient de Modificació del 
PGM-76 a la parcel·la amb clau 18 situada entre el carrer lluís 
Muntades i la carretera d’Esplugues, de Cornellà de Llobregat, i 
ordena la publicació al Butlletí Oficial de la Província (29/12/2004), 
i en un dels diaris de més difusió de la província  (El Periòdic 
30/12/2004) per un període de trenta dies, als efectes que durant 
aquest termini les corporacions, associacions i particulars puguin 
formular-hi suggeriments i, en el seu cas, d’altres alternatives de 
planejament. Durant el temps d’exposició pública no s’ha rebut cap 
escrit de suggeriment. 
 

5. Aquest modificació implica una cessió de sòl per a sistemes locals 
d’espais lliures  de 760 m2, tal i com estableix l’article 16.3 del 
Reglament de la Llei 2/2002 d’Urbanisme. La cessió del sòl 
corresponent al 10 % del nou aprofitament urbanístic (4.314 m2 
que passen de terciari a habitatge), degut a que no dóna lloc a una 
parcel·la única i indivisible el substitueixen per l’equivalent del seu 
valor econòmic, tal i com estableix l’article 143.3 de la Llei 10/2004, 
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de 24 de desembre, de modificació de la Llei 2/2002, de 14 de març, 
d’urbanisme, per al foment de l’habitatge assequible, de la 
sostenibilitat territorial i de l’autonomia local.   
 

6. La modificació puntual del PGM-76, a la carretera d’Esplugues en el 
tram comprés entre el carrer Lluís Muntades i l’avinguda de Can 
Cors, estableix les obligacions urbanístiques de la parcel·la objecte 
de l’expedient (també recollides en el conveni signat entre 
l’administració (Autoritat de Transport Metropolità i ajuntament de 
Cornellà) i el propietari Promocions Ruve: cessió del sòls de 
propietat privada qualificats com a sistemes generals que han 
generat sostre edificable (6.038 m2) i dels sistemes locals (451 m2); 
cessió gratuïta de local comercial, a la planta baixa i primera, 
habilitat com oficines administratives, com compensació a la 
supressió d’oficines municipals afectades per la creació de la nova 
unitat de zona; reajustament del tancat del pati de joc de l’Institut 
de Batxillerat, per tal d’adequar-lo a les noves alineacions; 
urbanització de 5.815 m2, d’acord amb el projecte d’urbanització 
del sector que s’aprovi en el seu moment; i manteniment  del pas de 
vianants per l’interior de la parcel·la. Aquestes càrregues 
urbanístiques estan garantides en el projecte de reparcel·lació , de 
tal manera que en l’escriptura de reparcel·lació voluntària , de data 
21 de novembre de 2001, la parcel·la, objecte de l’expedient de 
modificació, està afectada al compliment real de les citades 
càrregues quantificades monetàriament. 
 

7. L’expedient de Modificació, en tràmit, proposa  substituir el 
compromís de cedir un local d’oficines ( de 583 m2) per 
l’Ajuntament per un abonament en metàl·lic de 985.660 euros ( 
superior als 350.390,06 de quantificació d’aquesta càrrega 
urbanística de l’escriptura de reparcel·lació). Tot això es plasmarà 
en un Conveni, a signar entre l’ajuntament i el propietari de la 
parcel·la  Promociones Ruve, que es tramitarà de forma paral·lela a 
aquesta Modificació. 

 
 

 L’expedient de modificació puntual a l’àmbit de la parcel·la, amb 
clau 18, ubicada a la cantonada de la carretera d’Esplugues amb el carrer 
Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, promoguda per el propietari de la 
mateixa i  redactat per l’arquitecte Miguel Roa, d’acord al PGM-76, al 
Reglament Parcial de la Llei 2/2002, i a la Llei 2/2002 d’Urbanisme, i a la Llei 
10/2004, de 24 de desembre de modificació de l’anterior, està complert, i es 
pot procedir a l’aprovació inicial del mateix.  En compliment de l’article 83.7 
de la citada llei s’ha de concedir audiència als ajuntament limítrofes (Prat de 
Llobregat, Hospitalet de Llobregat, sant Boi de Llobregat, Sant Joan Despí i 
Esplugues de Llobregat).” 
 
 Vist l’informe de la cap administrativa d’Urbanisme de data 23 de 
febrer de 2005. 
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 Atesos els articles 126, 127 i 128 , en relació a l’article 161 del 
Reglament de Planejament  de 23 de juny de 1978 ;  i articles 74, 83 i 94 de la 
Llei 2/2002, de 14 de març d’urbanisme de Catalunya.  
 
 Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot  favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això l’Alcalde-President, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
 
                              ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment la modificació puntual del PGM-76, a 
la parcel·la amb clau 18 ubicada a la carretera d’Esplugues cantonada amb el 
carrer de Lluís Muntades, de Cornellà de Llobregat, promogut per l’empresa 
propietària dels terrenys Promociones Ruve, Societat Anònima, representada 
pel senyor Jesús Ruiz Vera, i redactat per l’arquitecte Miguel Roa López.  
 
 Segon.- Sotmetre l'aprovació de l'esmentat expedient a informació 
pública mitjançant inserció d'edicte en el Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona, en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i en un dels diaris 
de major difusió de la província, pel període d’un mes, als efectes de què 
durant aquest termini puguin formular-se les al·legacions que s'estimin 
convenients. 
 

Tercer.- Notificar el present acord a l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima i als 
Ajuntaments del Prat de Llobregat, de l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, Sant Joan Despí i Esplugues de Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació d’aquest punt assenyalant que, quan es va fer la 
Comissió Informativa, vaig explicar que provablement vindria d’urgència 
aquest acord perquè faltava el visat dels plànols del Pla que no l’havien 
presentat encara. Ja han passat els criteris previs, us recordareu que són els 
edificis que aquesta promotora privada fa on estava l’antiga biblioteca, una 
part que estava destinada en principi a hotel, passaria a habitatge, pactant, 
evidentment, les compensacions que ha de pagar a l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, tant de diners com de zones verdes.  
 
 



69 

 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro, José Luis Morlanes Galindo i  
Gloria Récio Díaz. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano, Miguel López Sánchez i Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyor Salvador Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores, de la qual s’estén la 
present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb mi, la 
Secretària General, que ho certifico. 
 


